
БОК и посолството  
на Китай в България

Неотдавна американската 
атомна подводница 
„Кънектикът“ претърпя 
сериозна авария и бе 
принудена да изплува на 
повърхността и да съобщи 
за няколко ранени моряци. 
Мястото на действието на тази 
драма бе Южнокитайско море 
и всички държави от региона, 
включително и Китай бяха 
сериозно разтревожени от 
възможността тази катастрофа 
да е предизвикала изтичане 
на радиоактивни материали 
и в последствие да причини 
големи проблеми с риболова 
и екологичната обстановка в 
региона.

Пентагонът обаче обви с 
димна завеса подробностите 
около инцидента, което остави 
много сериозни въпроси без 
задоволителен отговор.

След  справедливия 
международен натиск, САЩ 
започнаха да разкриват 
истината на „части“. 
Първо, стана известно, че 
супермодерната нападателна 
подводница на Щатите се 
е блъснала в неизвестна 
подводна планина. Доста 
странно обяснение на фона 
на свръхчувствителните уреди, 
радари и локатори, с които 
разполага „Кънектикът“.

След това, на 5 ноември, 
бе съобщено, че капитанът, 
неговият помощник и един 
матрос са уволнени заради 
катастрофата. Тук възникват 
и допълнителни въпроси: 
това техническа или човешка 
грешка е? На второ място 
– какво търси шпионската 
подводница „Кънектикът“ в 
акваторията на Южнокитайско 
море и не е ли нужно 
Пентагонът малко да си 
посъбере пипалата и да не се 
прави на световен жандарм?

А що се отнася до 
евентуалната екологична 
катастрофа, то САЩ са длъжни 
да разкрият цялата истина по 
въпроса.

Петър ГЕРАСИМОВ

Въпроси  
без отговор
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Възможности за  
ползотворно  
сътрудничество
I стр. 10

2Продължава отварянето 
на по-високо ниво
На 4 ноември председателят 
Си Дзинпин участва чрез 
видеовръзка в церемонията 
по откриването на 4-ото 
международно изложение за внос 
в Китай, където посочи, че КНР 
винаги е държал на думата си и е 
изпълнявал поетите ангажименти. 

Призив към солидарни 
действия за  
споделено бъдеще
Реч на председателя Си  
Дзинпин на първата сесия  
на 16-ата среща на върха 
на лидерите на Г-20, където 
лидерът на КНР предложи на 
страните-членки на Г-20 да 
работят в пет основни области.
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Мечтата на един  
тибетски танцьор  

4-ото китайско международно  
изложение за внос 
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ноВини

а 4 ноември ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин участва чрез 
видеовръзка в 
церемонията по 

откриването на 4-ото меж-
дународно изложение за внос 
в Китай.

В речта си той посочи, 
че Китай винаги е държал 
на думата си и е изпълнявал 
поетите ангажименти. „Мер-
ките, които обявих на тре-
тото издание на изложение-
то, са изпълнени в основни 
линии“, подчерта китайски-
ят председател.

Тази година се навърш-
ват 20 години от влизане-
то на Китай в Световна-
та търговска организация. 
През последните две десети-
летия Китай изпълнява по-
етите ангажименти към ор-
ганизацията и непрекъсна-
то разширява отварянето си. 
„Тези 20 години бяха годи-
ни на задълбочена реформа 
и отваряне, през които Ки-
тай се възползва от възмож-
ностите и се изправи смело 
пред предизвикателствата. 
20 години, през които поема 
инициативи и отговорности 

Н

и дава своя принос за бла-
годенствието на света“, ка-
за Си Дзинпин.

Той подчерта, че реши-
мостта на Китай да продъл-
жи с отварянето на по-висо-
ко ниво, да споделя възмож-
ностите от него със света и 
да насърчава икономическа-
та глобализация и приобща-
ване няма да се променят.

Си Дзинпин посочи, че 
Китай непоколебимо ще 
подкрепя мултилатерали-
зма и многостранната сис-
тема за търговия, ще споде-
ля пазарните възможности 
със света, ще ускори изграж-
дането на градове-центрове 
за потребление, ще развива 

електронната търговия в 
страните по Пътя на коп-
рината, ще изгради модер-
на логистична система. Ос-
вен това ще намали отрица-
телния списък за достъп на 
чуждестранни инвестиции и 
ще разшири сектора на тър-
говията с услуги, ще участ-
ва в международното сътруд-
ничество в области като зе-
леното развитие, цифровата 
икономика и др.

Китайският председател 
също подчерта, че Китай 
ще защитава общите инте-
реси на света, ще участва 
активно в сътрудничество-
то в рамките на организации 
като ООН, СТО, Г-20, ШОС 

ританската сто-
лица приветства 
китайските ин-
вестиции, вклю-
чително в ин-
фраструктурата,  

заяви кметът на Лондон 
Садък Хан.

Запитан за опасенията 
на някои британски поли-
тици относно китайски-
те инвестиции, Хан зая-
ви наскоро, че те доприна-
сят за развитието на града.

Лондон инвестира ог-
ромни средства за разши-
ряването на транспортна-
та система и „китайските 
компании са помогнали 
с осигуряването на елек-
трически автобуси и такси-
та, което е работещо парт-
ньорство“, заяви кметът 
пред репортери в Глазгоу.

Лондонският кмет на- 

прави изказването на сре-
щата на C40 – междуна-
родна мрежа от близо 100 
водещи града от цял свят, 
обединени от идеята за 
справяне с климатична-
та криза.

Поне 500 електрически 
автобуса оперират в бри-
танската столица, благо-
дарение на партньорство-
то между китайския про-
изводител BYD и най-голе-
мия производител на авто-
буси във Великобритания 
Alexander Dennis Limited 
(ADL).

„Трябва да се инвестира 
в инфраструктурата. Ако 
не го направим, градът ще 
бъде в лоша позиция. Ня-
ма да може да се разраст-
ва. Инфраструктурата е из-
ключително важна“, каза 
още Садък Хан.

Кметът на Лондон 
приветства китайските 
инвестиции в 
инфраструктурата

Б

Продължава отварянето на по-високо ниво

итайският ледо-
разбивач „Сюе-
лун“ (Снежен 
дракон) се от-
прави от приста-
нището в Шан-

хай за 38-ата антарктиче-
ска експедиция на Китай.

Хидроложки и мете-
орологични проучвания 
на Южния полюс, наблю-
даване на новите замър-
сители на околната сре-
да като микропластмаса и 
плаващи боклуци в Юж-
ния ледовит океан, ще бъ-
дат извършени в рамките 
на научната експедиция. 
„Сюелун“ ще транспор- 

а 5 ноември китайският пред-
седател Си Дзинпин проведе 
телефонен разговор с премие-
ра на Нова Зеландия Джасин-
да Ардерн. Си Дзинпин подчер-
та, че следващата година се на-

вършват 50 години от установяването на 
дипломатическите отношения между Ки-
тай и Нова Зеландия. Двете страни трябва 
да обобщят опита от успехите, да засилят 
стратегическия обмен, да задълбочат съ-
трудничеството, да разрешат различията 
и да съдействат за стабилното развитие на 
всестранното стратегическо партньорство.

Си Дзинпин подчерта, че Китай подкре-
пя Нова Зеландия да поеме домакинството 

на Конференцията на АПЕК през 2021 г. 
и желае заедно с останалите страни да по-
ложат усилия за постигането на положи-
телни резултати от конференцията.

Джасинда Ардерн изрази благодарност 
за китайската подкрепа за работата на Но-
ва Зеландия като домакин на конферен-
цията и очаква Си Дзинпин да участва 
в неофициалната среща на лидерите на 
АПЕК следващата седмица.

К

Н

Започна 38-ата антарктическа 
експедиция на КНР

тира провизии и ротацио-
нен персонал за китайските 

станции „Джуншан“ и „Ве-
ликата стена“ в региона.

и др., ще насърчава диало-
га по теми като укрепване-
то на търговията и инвести-
циите, цифровата икономи-
ка, нисковъглеродните еми-
сии, ще подкрепи справедли-
вото разпределение на вак-
сините и други медицински 
консумативи, ще насърчи ви-
сококачественото изгражда-
не на инициативата „Един  
пояс, един път“.

След присъединяването 
си към Световната търговска 
организация преди 20 годи-
ни, Китай изпълнява всич-
ки свои ангажименти, про-
изтичащи от членството му 
в нея и непрекъснато разши-
рява отварянето си, посочи 
Си Дзинпин, като призова 
различните страни да след-
ват този пример и защита-
ват мултилатерализма, тъй 
като той носи възможнос-
ти и е в интерес на всички.

През изминалата годи-
на Китай изпълнил обяве-
ните на 3-ото Международ-
но изложение за внос мер-
ки за отваряне, на тазгодиш-
ното обяви нови, включи-
телно поредно съкращава-
не на отрицателния списък 
за достъпа на чуждестранни 

инвестиции, преглед и уве-
личаване на Списъка за на-
сърчаване на чуждите капи-
тали и индустрии“, задълбо-
чаване на сътрудничеството 
в трансграничната търговия 
с услуги в пилотните зони за 
свободна търговия и други.

През тази година, около 
3000 фирми от 127 държави 
и региони участват в изложе-
нието в Шанхай. Освен то-
ва, броят на компаниите от 
топ 500 на глобалните над-
минава този от миналого-
дишното изложение, а над 
80% от тях се представят и 
тази година. Това се дължи 
на привлекателността на из-
ложението и на продължа-
ващото отваряне на Китай.

В момента, светът про-
дължава да бъде подложен 
на трудности и предизвика-
телства от пандемията от но-
вия коронавирус. Възстано-
вяването на глобалната ико-
номика е трудно. За Китай, 
отварянето е правилен из-
бор и затова то ще продъл-
жи, като същевременно стра-
ната също ще се стреми да 
преодолява предизвикател-
ствата и се развива заедно 
със света.

Пекин подкрепя домакинството на 
Нова Зеландия 
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新华社北京11月6日电
　十三届全国政协第56次
双周协商座谈会近日在京
召开。中共中央政治局常
委、全国政协主席汪洋主
持会议。他强调，要深入
贯彻习近平新时代中国特
色社会主义经济思想，从
构建新发展格局的战略高
度深刻把握增强外贸综
合竞争力的重大意义、科
学内涵和时代要求，推动
中国对外贸易质量变革、
结构变革、效率变革、制
度变革，实现更高质量、
更可持续、更为安全的发
展，为全面建设社会主义
现代化强国提供有力支
撑。11位政协委员和特邀
代表在会上发言，50多位
委员在全国政协委员移动
履职平台上发表意见。大
家认为，改革开放特别是
中共十八大以来，中国对
外贸易取得历史性成就，
贸易大国地位日益巩固，
迈向贸易强国的步伐加
快。当前国内国际环境发
生深刻复杂变化，各种不
确定因素和困难挑战增
多，但中国对外贸易仍具
备较强的综合竞争优势，
量稳质升的长期发展趋势
没有改变。

委员们建议，要深入
研究新冠肺炎疫情影响、

新华社北京11月10日电
（记者魏玉坤）国家统计
局10日发布数据，受特殊
天气、部分商品供需矛盾
及成本上涨等因素综合影
响，10月份，全国居民消费
价格指数（CPI）同比上涨
1.5%，涨幅比上月扩大0.8
个百分点。

统计数据显示，10月
份，食品价格同比下降
2.4%，降幅比上月收窄2.8
个百分点。其中，猪肉价
格下降44.0%，降幅收窄
2.9个百分点；鲜菜价格由
上月下降2.5%转为上涨

全国政协召开双周协商座谈会 围绕“增强
对外贸易综合竞争力”协商议政 汪洋主持

国际供应链调整、大宗商
品价格上涨、国际物流不
顺畅等问题，采取有针对
性的措施，帮助相关企业
保运转、渡难关。要完善
外贸支持政策，缓解小微
外贸企业融资难问题，扩
大出口信用保险覆盖面，
推进人民币跨境贸易结
算，清理规范进出口环节
收费。要疏解口岸监管非
核心职能，提升口岸执法
标准化水平，推动口岸治
理数字化转型，建立贸易
便利化指数。要鼓励外贸
企业创新商业模式，扩大
跨境电商零售进口商品清
单，优化海外仓布局和服
务，积极发展市场采购贸
易方式，鼓励开展外贸综
合服务平台试点。要利用

好自贸试验区等开放平台，
加大保税维修、再制造等
业务发展，促进加工贸易
转型升级。要坚持进口与
出口并重，适时修订鼓励
进口产品目录，布局建设大
宗商品储运基地，做强国
际大宗商品贸易。要优化
贸易结构，着力深化与“一
带一路”国家的贸易合作，
着力推动服务贸易创新发
展，着力提升中西部地区
和东北地区的贸易比重，
着力培育有品牌、有核心
技术的外贸龙头企业。要
坚定维护多边贸易体制，
积极商签双边和区域贸易
投资协定，用好区域全面
经济伙伴关系协定即将生
效的机遇，参与数字经济
等国际经贸规则制定。

15.9%；淡水鱼、鸡蛋和
食用植物油价格分别上涨
18.6%、14.3%和9.3%。

10月份，非食品价格同
比上涨2.4%，涨幅扩大
0.4个百分点。非食品中，
工业消费品价格上涨3.8%
，涨幅扩大1.0个百分点，
其中汽油和柴油价格分别
上涨32.2%和35.7%；服
务价格上涨1.4%，涨幅与
上月相同。

从环比看，10月份，CPI
由上月持平转为上涨0.7%
。其中，受降雨天气、夏秋
换茬、局部地区疫情散发

及生产运输成本增加等因
素叠加影响，鲜菜价格环
比上涨16.6%。

据测算，10月份，扣除
食品和能源价格的核心
CPI同比上涨1.3%，涨幅
比上月扩大0.1个百分点。

当天发布的数据还显
示，10月份，受国际输入性
因素叠加国内主要能源
和原材料供应偏紧影响，
全国工业生产者出厂价格
指数（PPI）涨幅有所扩
大。10月份，PPI同比上涨
13.5%，涨幅比上月扩大
2.8个百分点。

第三届世界科技与发展论
坛聚焦科技合作推动可持

续发展
新华社北京11月6日

电 由中国科协、中国科
学院、中国工程院联合主
办的第三届世界科技与
发展论坛6日在京开幕。
论坛以“开放·信任·合作”
为主题，探讨全球科技
创新、科技治理与科学文
化，增进全球科技共同体
互信合作，促进经济社会
的可持续健康发展。

当前，新冠肺炎疫情
给国际经济社会发展带
来了前所未有的冲击，
同时，新一轮科技革命
和产业变革方兴未艾，
携手应对挑战正在成为
全球共识，创新成为推
动经济社会发展、应对
人类共同挑战的决定性
因素。

中国科协主席万钢在
论坛开幕式致辞中说，应
对新冠肺炎疫情、全球
气候变化等全球性挑战，
需要全球科技界加强抗
疫、绿色发展、数字经济

等领域合作，破解人类社
会面临的共同挑战和世
界性重大科学难题，实现
更加强劲、绿色、健康的
全球发展。

“全球范围内知识、技
术创新速度加快，科技
发展呈现多点突破、交叉
融合的态势，以开放推动
和引领创新已成为大势
所趋。”中国工程院院长
李晓红说，中国工程院愿
同国际工程科技界一道，
推动工程科技的开放合
作和互惠共享，让科技更
好增进人类福祉。

中国科学院院长侯建
国表示，中国科学院建院
70余年来，先后与全球
130多个国家的科研机
构、大学、企业建立合作
关系，今后将继续在推动
国际合作中发挥积极作
用，以更加开放的态度加
强国际科技交流，推动
建立更加开放高效的交
流合作渠道。

服务贸易展区展现“看不见”的经济推动力
11月7日，观众在第四届进博会服务贸易展区复兴旅文展台
参观。
进博会上的服务贸易展区许多展品“看不见”，却又“含金量“
颇高。第四届中国国际进口博览会服务贸易展区，迎来50多
个国家和地区的300多家企业参展，涵盖金融咨询、物流航
运、文化旅游等领域，助推全球服务贸易“再升级”。

国家统计局：10月份CPI同比上涨1.5%
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актуално

аскоро китай- 
ският предсе-
дател Си Дзин- 
пин проведе 
телефонен раз-
говор със си-

рийския президент Башар  
ал-Асад.

Председателят Си Дзин- 
пин посочи, че Сирия е 
една от първите арабски 
страни, създали диплома-
тически отношения с Ки-
тай, както и една от стра-
ните, предложили възста-
новяването на законния 
статут на Китай в ООН. 

През последните 65 го-
дини двустранните отно-
шения са преживели про-
мени и тестове, а приятел-
ството се затвърди.

Си Дзинпин добави, че 
Китай твърдо подкрепя си-
рийската страна да защити 
държавния си суверенитет, 
териториалната цялост и 

Н

националното уважение и 
твърдо се противопоста-
вя на намесата на външ-
ни сили във вътрешните 
работи на страната.

Башар ал-Асад поздра-
ви Китай за 50-годишни-
ната от възстановяване-
то на законния му статут 
в ООН, което има голя-
мо значение за китайския 
народ. 

Сирия обръща голя-
мо внимание на прия-
телските отношения с 
Китай и подкрепя ини-
циативата „Един пояс,  
един път“, като се надя-
ва да разшири и задълбо-
чи сътрудничеството със 
страната и приветства ки-
тайските предприятия да 
увеличават инвестициите 
в Сирия.

роят на учени-
те, специализи-
ращи в култур-
ни реликви, се 
очаква да бъде 
увеличен с 25% 

до 2025 г., се посочва в 
петгодишен план за защи-
тата на културните релик-
ви и научно-технологични-
те иновации в съответни-
те сфери.

Ли Цюн, заместник-ми-
нистър на културата и ту-
ризма и началник на Дър-
жавната администрация 
по културно наследство, 
представи подробно съдър-
жанието на документа на 
пресконференция в Пекин.

Китай разполага със 
767 хиляди обекта на кул- 

турното наследство и 108 
предмета (комплекта) не-
движими културни релик-
ви. Въпреки богатите ре-
сурси в културното наслед-
ство, статистика показва, 
че в сферата са заети едва 
175 700 служители.

В документа се поста-
вя акцент върху подгот-
вянето на повече кадри в 
областта на археологията. 

Някои от мерките за 
увеличаване на броя на 
учените включват разши-
ряване на приема в уни-
верситетите и създаване 
на свързани специално-
сти в институции за про-
фесионално обучение, ка-
за още заместник-минис-
тър Ли Цюн.

Китай ще подготви повече 
специалисти в сферата на 
културните реликви

Б

траните в све-
та трябва да се 
стремят към из-
граждането на  
общност на спо- 
делена съдба и  

да полагат общи усилия 
в борбата с тероризма, 
тъй като солидарност-
та и сътрудничеството са 
най-мощното оръжие за 
справяне с това предизви-
кателство, заяви  замест-
ник-постоянният предста-
вител на Китай в ООН 
Гън Шуан на юбилейно 
заседание, посветено на 
20-ата годишнина от уч-
редяването на Комитета 
за борба с тероризма към 
Съвета за сигурност.

В борбата с терори-
зма трябва да бъдат от-
хвърлени двойните стан-
дарти, геополитическите 
съображения и идеологи-
ческите предразсъдъци. 
Всички страни са длъж-
ни да изпълнят стрикт-
но съответните резолю-
ции за санкциите срещу 

терористичните органи-
зации и отделни лично-
сти, приети от Съвета за 
сигурност на ООН, под-
черта той.

Страните трябва да 
предприемат всеобхват-
ни мерки – политически, 
икономически и законови, 
и да работят заедно за из-
кореняване на причините 
за тероризма. Резултатите 
от 20-годишната борба с 
тероризма в Афганистан 
отново показват, че само 
с военни средства той не 
може да бъде ликвидиран, 
каза Гън Шуан.

Китай подкрепя Ко-
митета за борба с теро-
ризма на Съвета за си-
гурност да се адаптира 
към новата ситуация и се 
справя с новите предиз-
викателства, както и да 
предприеме нови методи 
за пълното прилагане на 
съответните резолюции 
и глобалната стратегия 
в тази посока, подчерта  
дипломатът.

В борбата с тероризма 
трябва да бъдат отхвърлени 
двойните стандарти

Подкрепа за Сирия в защитата 
на държавния суверенитет

а 3 ноември в 
Пекин бяха връ-
чени годишни-
те национални 
награди на Ки-
тай в областта 

на науката и технологии-
те. Отличени бяха 264 про-
грами, 10 експерта и ед-
на международна органи-
зация. 91-годишният ави-
оконструктор Гу Сунфън 
и 86-годишният ядрен фи-
зик Уан Даджун получиха 
най-високите отличия. Ки-
тайският председател Си 
Дзинпин лично им сложи 
медалите. Това бе знак на 
най-голямо внимание от 
страна на китайското пра-
вителство към висококва-
лифицираните служители 
в сферата.

Иновациите са осно-
вен двигател на китайско-
то развитие. През измина-
лите пет години Китай по-
стигна успехи в пилотира-
ната космонавтика, изслед-
ването на Луната, кванто-
вата комуникация и други 
области на науката и тех-
нологиите. 

В класацията по пока-
зател за иновации от 29-
ото през 2015 г. минала-
та година страната се ка-
чи на 14-ото място. Кадри-
те са основен ресурс. Под-
готвянето на специалисти 
в областта на науката и 
технологиите е стратегия 
на китайското правител-
ство. През октомври 2021 г.  
Китай представи страте-
гическа цел за „ускорено 

Н

Националните награди за наука 
и технологии - отражение на 
растежа на иновациите 

изграждане на световен 
център за специалисти и 
иновации“. Това е важно 
решение за постигането на 
научно-технологична са-
мостоятелност и изграж-
дането на световен център 
за наука, както и за прид-
вижване на общото разви-
тие на Китай и света.

За осъществяването на 
тази цел Китай изработи 
проект, според който в го-
лемите градове ще се из-
градят платформи за при-
вличане на специалисти, 
ресурсите ще се съсредо-
точат върху изграждането 
на държавни лаборатории и 
органи за научно-техноло-
гични и развойни дейности.

Науката е без граници. 
Глобалната визия и отво-
реността са друга причина 

за постиженията на Китай 
в научно-технологичната 
област. Тази година чуж-
дестранни експерти, участ-
вали в пет проекта, също 
бяха удостоени с нацио-
налната награда за наука 
и технологии.

От тазгодишните на-
гради се вижда, че тайна-
та за китайските постиже-
ния в областта на наука-
та и технологиите се крие 
не само в голямото вни-
мание, което се обръща на 
подготовката на специали-
сти, отвореността на стра-
ната и обмена с чужбина, 
но и в постоянната идея 
за научен прогрес в пол-
за на човечеството, която 
е друг вариант на концеп-
цията за общност на спо-
делената съдба.

С
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Призив към солидарни действия 
за споделено бъдеще

И
скам да започна, – ка-
за в своята реч на 30-ти 
октомври председателят 
Си Дзинпин – като искре-
но благодаря на Италия, 
председателя на Г-20, за 

големите усилия, които положи, за да 
бъде домакин на тази среща на върха.

Град Рим, със своята многовековна 
история, е оставил прекрасна глава в 
аналите на човешката цивилизация. 
Днес се срещаме тук на фона на про-
дължителна пандемия от COVID-19, 
крехко икономическо възстановява-
не, остри предизвикателства за изме-
нението на климата и чести избухва-
ния на регионални проблеми с горе-
щи точки – заключи той. – С тема-
та „Хора, планета, просперитет“ сре-
щата на върха в Рим изразява реши-
мостта на международната общност 
да действа солидарно, за да победи 
пандемията и да съживи световната 
икономика, и демонстрира мисията 
на Г-20 да ръководи трансформация-
та на глобалната икономика.

Във връзка с усложнената между-
народна обстановка лидерът на КНР 
предложи на страните-членки на Г-20 
да работят в пет основни области: 

Първо, солидарна работа  
за борба с COVID-19. 

Тъй като коронавирусът опусто-
шава целия свят, никой от нас не 
може да остане в безопасност сам – 
заяви Си Дзинпин. – Солидарността 
и сътрудничеството са най-мощното 
оръжие. Международната общност 
трябва да работи съгласувано, за да 
се противопостави и да победи пан-
демията с научно обоснован подход.

В ранния етап на пандемията при-
зовах ваксините срещу COVID-19 да 
станат глобално обществено благо. 
На тази основа бих искал да пред-
ложа тук инициатива за действие за 
глобално сътрудничество в областта 
на ваксините: Първо, трябва да се за-
сили сътрудничеството в областта на 
научноизследователската и развойна 
дейност на ваксините и да се под-
крепят компаниите производителки 
при провеждането на съвместни из-
следвания и разработки. Второ, тряб-
ва да се поддържа справедливостта и 
да се предоставят повече ваксини на 
развиващите се страни. Трето, тряб-
ва да се подкрепи Световната търгов-
ска организация (СТО) при вземането 
на ранно решение за отказ от права 
на интелектуална собственост върху 
ваксините срещу COVID-19 и да се 
насърчат компаниите производител-
ки на ваксини да прехвърлят техно-
логии в развиващите се страни. 

Към днешна дата Китай е предос-
тавил над 1,6 милиарда дози вакси-
ни на повече от 100 страни и меж-
дународни организации и ще предос-
тави над два милиарда дози на света 
през тази година. Китай произвеж-
да ваксини съвместно с 16 държави 
при първоначален капацитет от 700 
милиона дози годишно. 

Второ, да се засили координацията 
за насърчаване на възстановяването. 

COVID-19 оказа комплексно и ши-
рокообхватно въздействие върху све-
товната икономика. Наложително е да 
прилагаме правилните предписания 
за справяне както със симптомите, 

така и с основните причини за про-
блемите, пред които сме изправени 
– заяви председателят Си Дзинпин. 

Трябва да защитим многостран-
ната търговска система на СТО в ос-
новата й и да изградим отворена све-
товна икономика – отбеляза по ната-
тък лидерът на Китай. 

Г-20 трябва да продължи да пре-
доставя политически насоки за рефор-
мата на СТО, да поддържа нейните 
основни ценности и основни прин-
ципи и да защитава правата, инте-
ресите и възможността за развитие 
на развиващите се страни. Наложи-
телно е да се възстанови възможно 
най-бързо нормалното функционира-
не на механизма за уреждане на спо-
рове и да се работи за положителни 
резултати на 12-ата министерска кон-
ференция на СТО. Трябва да поддър-
жаме индустриалните и веригите за 
доставки безопасни и стабилни и да 
гарантираме гладкото функционира-
не на световната икономика. Китай 
предлага да се проведе международен 
форум за устойчиви и стабилни про-
мишлени вериги и вериги за достав-
ки и приветства активното участие 
на членовете на Г-20 и съответните 
международни организации.

Развитието на инфраструктурата 
играе важна роля за стимулиране на 
икономическия растеж. Китай полага 
непрестанни усилия в това отноше-
ние чрез сътрудничеството в „Един 
пояс, един път“ и други инициати-
ви. Китай е готов да работи с всич-
ки страни, за да поддържа принци-
па на обширни консултации, съвмес-
тен принос и споделени ползи, да ос-
тане отдаден на визията за открито, 
зелено и чисто сътрудничество и да 
преследва целта за високо стандарт-
но, ориентирано към хората и устой-
чиво развитие.
Трето, нужно е активно приобщаване 

за постигане на общо развитие. 
Пандемията донесе множество 

кризи в света, особено в развиващи-
те се страни. Броят на хората, живе-
ещи в глад, достигна около 800 ми-
лиона. Изпълнението на Програмата 
за устойчиво развитие до 2030 г. е из-
правена пред безпрецедентни предиз-
викателства. В този контекст трябва 
да възприемем подход, насочен към 

хората, и да направим глобалното раз-
витие по-справедливо, ефективно и 
приобщаващо, така че никоя страна 
да не бъде изоставена.

Г-20 трябва да даде приоритет 
на развитието в координацията на 
макрополитиките, да осигури стабил-
но изпълнение на плана за действие 
по Програмата за устойчиво разви-
тие до 2030 г., да продължи напред с 
Инициативата за подкрепа на индус-
триализацията в Африка и най-сла-
бо развитите страни и да насърчи си-
нергията между съществуващите ме-
ханизми за сътрудничество за разви-
тие. Развитите икономики трябва да 
изпълнят своите обещания за офици-
ална помощ за развитие (ОПР) и да 
осигурят повече ресурси за развива-
щите се страни.

Четвърто, да се развиват 
иновациите, за да използва 

потенциала им. 
Иновациите са решаващ фактор 

за насърчаване на икономическото 
и социалното развитие и за справя-
не с общите предизвикателства пред 
човечеството. Г-20 трябва да обедини 
усилията си, за да разгърне потенциа-
ла за стимулиран от иновации рас-
теж и да изготви правила, основани 
на широко участие и широк консен-
сус, за да насърчи благоприятна сре-
да за развитие, задвижвано от ино-
вации. Създаването на блокове или 
дори тегленето на идеологически ли-
нии само ще предизвика разделение 
и ще създаде повече пречки, които 
няма да донесат никаква полза, а са-
мо вреда на научните и технологич-
ни иновации.

Цифровата икономика е важна 
граница на научните и технологич-
ните иновации. Г-20 трябва да пое-
ме отговорностите в цифровата ера, 
да ускори развитието на нови видове 
цифрова инфраструктура, да насърчи 
по-дълбоката интеграция на цифро-
вите технологии с реалната икономи-
ка и да помогне на развиващите се 
страни да премахнат цифровото раз-
деление. Китай представи Глобалната 
инициатива за сигурност на данните. 

Пето, насърчаване на хармонично-
то съвместно съществуване за пости-
гане на зелено и устойчиво развитие. 
Г-20 трябва да поддържа принципа 

на общи, но диференцирани отговор-
ности, – отбеляза председателят Си 
Дзинпин – и да настоява за пълно 
прилагане на Парижкото споразуме-
ние за изменението на климата и да 
подкрепи успешното COP 26 към Рам-
ковата конвенция на ООН за измене-
нието на климата и COP 15 към Кон-
венцията за биологичното разнообра-
зие. Развитите страни трябва да дават 
пример за намаляване на емисиите, да 
се справят напълно със специалните 
трудности и опасения на развиващи-
те се страни, да изпълнят своите ан-
гажименти за финансиране на клима-
та и да осигурят технология, изграж-
дане на капацитет и всякаква друга 
подкрепа за развиващите се страни. 

Китай през цялото време е пое-
мал дължимите международни отго-
ворности, съизмерими с неговите на-
ционални условия. Ние активно на-
преднахме в зеления преход на наша-
та икономика и повишихме амбици-
ята на нашите действия в областта 
на климата по наша собствена ини-
циатива. През последните десет го-
дини Китай преустанови 120 мили-
она киловата инсталирани мощности 
за производство на електроенергия с 
въглища. Строителството на първа-
та партида вятърни и фотоволтаични 
електроцентрали с обща инсталирана 
мощност от около 100 милиона ки-
ловата стартира, както бе предвиде-
но. Китай ще се стреми да достигне 
своя пик на въглеродни емисии пре-
ди 2030 г. и да постигне въглероден 
неутралност преди 2060 г. Ще ува-
жим думите си с действия и ще ра-
ботим с всички страни, за да след-
ваме пътя на зелено, нисковъглерод-
но и устойчиво развитие.

Както е отбелязал древен китайски 
философ: „Този, който се ползва с до-
верие, обединява света“. С други ду-
ми, доверието е в основата на взаи-
модействието със света. Китай ще ос-
тане отдаден на основната държавна 
политика на отваряне, за да разгърне 
потенциала на своя огромен пазар и 
огромно вътрешно търсене. Ние ще 
насърчаваме институционалното от-
варяне, което обхваща правила, раз-
поредби, управление и стандарти, и 
ще засилим защитата на правата на 
интелектуалната собственост. Ние ще 
продължим да насърчаваме бизнес 
среда, която се основава на пазар-
ни принципи, управлявана от зако-
на и в съответствие с международни-
те стандарти, и ще гарантираме чес-
тен и справедлив пазарен ред както 
за местни, така и за чуждестранни 
компании. Убеден съм, че развитие-
то на Китай ще донесе още по-голе-
ми и нови възможности на света и 
ще даде още по-нов тласък на све-
товната икономика. 

Както се казва, Рим не е постро-
ен за един ден. За изграждането на 
общност със споделено бъдеще за чо-
вечеството са необходими постоянни-
те усилия на всички страни. Въпре-
ки че предстоящото пътуване може 
да бъде дълго и трудно, с постоянни 
действия, в крайна сметка ще стиг-
нем до целта и ще прегърнем по-свет-
ло бъдеще. Нека работим заедно, за 
да разсеем тъмните облаци на пан-
демията на и заедно да изградим все 
по-добро бъдеще за всички нас!

Реч на председателя Си Дзинпин на първата сесия на 16-ата среща на върха на лидерите на Г-20
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БОК и посолството 
на Китай в България 
с инициативи за 
Пекин 2022

Изложба край НДК разкрива многообразието и 
великолепието на китайските народни облекла

редседателят на 
БОК Стефка Ко- 
стадинова прие 
в олимпийската 
ни централа по-
сланика на Ки-

тайската народна репу-
блика, Н. Пр. Дун Сяод-
зюн. На срещата бе обсъ-
дена в подробности подго-
товката за провеждането на 
Олимпийските зимни игри 
Пекин 2022, които ще бъ-
дат открити на 4 февруари 
догодина. С това столица-
та на КНР ще стане един-
ственият град в света, кой-
то е бил домакин на Лет-
ни и на Зимни олимпий-
ски игри.

Посланикът изрази ог-
ромното си задоволство да 
се срещне с председателя 
на БОК Стефка Костади-
нова, която е също и леген-
да в световния спорт. 

„Вие сте много извест-
на в Китай и сме дълбоко 

еликолепието на  
китайските ет-
нически носии 
грее около НДК. 
Това показва от-
критата в центъ-

ра на София фотоизлож-
ба, която е организирана от 
Министерството на култу-
рата и туризма на Китай, 
Посолството на КНР в Со-
фия, съвместно със Столич-
ната община. В продълже-
ние на три седмици жите-
лите и гостите на София, 
както и любителите на ки-
тайската култура и тради-
ции от цялата страна ще 
имат възможността да се 
запознаят с многообразие-
то и великолепието на на-
родните носии от различ-
ни части на Китай. Поради 
пандемичната обстановка и 
предприетите противоепи-
демични мерки в страната 
фотоизложбата е подредена 
на открито пространство - 
в западната част на парка 
около НДК. 

„От древни времена 
предците на различни ет-
нически групи в Китай са 
работили, живели и се раз-
пространявали по земите 
на Китай, чрез безброй 
сблъсъци и сливания. Но 
всички те, заедно, успяха 
да изградят плуралистична-
та и интегрирана китайска 
цивилизация”, казва съве-
тникът по културните въ-
проси към посолството на 

П

В

впечатлени от Вашия ре-
корд на скока на височи-
на“, каза Дун Сяодзюн.

От своя страна г-жа Ко- 
стадинова изказа своите от-
лични впечатления от орга-
низацията и провеждането 
на Олимпийските игри в 
Пекин през 2008 г. и своя-
та увереност, че и зимни-
те игри ще бъдат отлично 
организирани.

Председателят на БОК 
увери посланика, че как-
то БОК, така и български-
те спортисти се подготвят 
активно за предстоящите 
игри и че като спортист и 
спортен ръководител, мно-
го добре знае, че за състе-
зателите участието е мно-
го важно, тъй като Олим-
пийските игри са венец на 
всяка спортна кариера. 

Стефка Костадинова 
изрази пълната подкре-
па на БОК към игрите в 
Пекин, като пожела успех 

на китайските спортисти. 
„През февруари целият 
свят ще говори за Пекин. 
Националните олимпий-
ски комитети потвържда-
ват своя ангажимент към 
неполитизиране на спорта, 
за да може игрите в Пекин 
отново да съберат спорти-
стите от цял свят в дух на 
надежда, мир и приобща-
ване“, каза още тя.

Очаква се около 20 
български състезатели да 
участват в Зимната олим-
пиада в биатлон, ски ал-
пийски дисциплини, ски 
скок, ски бягане, сноуборд, 

фигурно пързаляне, шортт-
рек и шейни.

Договорено бе до игри-
те да се проведат съвмест-
ни инициативи между БОК 
и посолството както за за-
познаване на българската 
публика с подготовката и 
концепцията на игрите, та-
ка и за информация към 
китайската публика за под-
готовката на българските 
спортисти. Предвиждат се 
съвместни прояви, като фо-
тоизложба, онлайн срещи и 
други, подробности за кои-
то ще бъдат уточнени в ра-
ботен порядък.

БОК получава пълна 
информация от Органи- 
зационния комитет и от 
МОК преди Пекин 2022. 
Първата специализирана 
„Книга за игрите“, касае-
ща мерките, които ще се 
прилагат по време на олим-
пиадата, свързани с глобал-
ната пандемия от Covid-19, 
е вече преведена на българ-
ски език и ще бъде изпрате-
на до българските спортни 
федерации и заинтересова-
ните лица и организации.

Стефка Костадинова 
връчи на посланика “Злат-
ната значка на БОК“.

символ на цивилизация. 
Като отражение на опре-
делена социална култура, 
то е не само есенция на 
материалните, но и сим-
вол на нейните духовни из-
мерения. 

От зората на своята ис-
тория хората влагат в дре-
хите си своя житейски оп-
ит, естетически усет и пред-
почитания, манталитет и 
религиозни вярвания. Ки-
тай е голямо семейство, 
съставено от 56 етноса, все-
ки от които има свои ха-
рактерни национални но-
сии и те заедно са части-
ци от цялостната картина 
на китайската култура на 
облеклото.

Елегантните ханфу, из-
чистените халати на мон-
голците, спиращите дъха 
украси за глава на мяо, из-
ящните бродерии на и, ве-
ликолепните материи на 
джуан, поразителните ка-
захски шапки „такия“, пъс-
трите ръкави на ту, мистич-
ните хиджаби на саларите и 
чудните колани на дъан са 
само част от многообрази-
ето в настоящата изложба, 
представяща облеклата на 
различните китайски етно-
си в хода на историческите, 
икономическите и култур-
ните промени, демонстри-
райки единството, красо-
тата и хармонията на ки-
тайската нация.

Ивета БАлЕВСкА

КНР в София г-н Син Гу-
ан. Той обяснява, че облек-
лото е не само елемент от 
човешкия живот, но и ва-
жен носител на национал-
ната култура, който олице-
творява битовите обичаи, 
естетическия усет и рели-
гиозните вярвания на раз-
личните националности.

„Китай е едно голямо 
семейство, съставено от 
56 етноса, всеки от които 
има свои национални но-
сии. Чрез 56 снимки излож-
бата ще представи на бъл-
гарската публика солидар-
ността, единството, красо-
тата и хармоничността на 
китайската нация”, подчер-
тава китайският културен 
аташе.

Прекрасните снимки, 
подбрани специално за та-
зи фотоизложба, показват 
цветните и великолепни 

етнически носии на Ки-
тай, представят грандиоз-
ната картина на историче-
ските промени и културна-
та еволюция на китайска-
та нация.

 Китай е обширна дър-
жава, с богата и дълга ис-
тория, на чиято терито-
рия се е родила и развила 

забележителна цивилиза-
ция. Предците на всички 
днешни етноси са се труди-
ли, живели и множали вър-
ху тази огромна земя. Тех-
ните култури са се смесва-
ли и взаимодействали, фор-
мирайки заедно основаната 
на хармония, многообразие 
и единство китайска циви-
лизация. 

През този дълъг истори-
чески процес всеки етнос 
е създал, съхранил и пре-
дал през поколенията своя-
та уникална традиционна 

култура, която независимо 
от материалните или духов-
ните си измерения показва 
на света развитието, наро-
допсихологията, ценностите 
и естетиката на различните 
китайски националности.

Облеклото е един от ос-
новните елементи на чо-
вешкия живот и базов 

приятели
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Лиенхуо – магистралата, пресичаща страната 
от изток до запад

исоко скорост-
ната магистрала 
Лиенхуо свърз-
ва източноки-
тайското при- 
станище Лиеню- 

нган с граничния град в 
Синдзян Хоргос, която е 
най-дългата транспортна 
артерия в страната, както 
и важен канал за вътрешна-
та търговия. Тъй като много 
участъци по протежението 
й попадат по маршрута на 
древния път на коприната, 
тя е наричана още „съвре-
менния копринен път“. Ма-
гистралата, която е дълга 
4244 км и пресича страна-
та от изток до запад, мо-
же да се похвали с обшир-
на мрежа от културни съ-
кровища.

През пролетта в кварта-
ла Лундун в град Лиенюн-
ган често могат да се чуят 
припявания, придружени 
от нежния звук на древен 
инструмент и потракване-
то на чашки и чинийки. То-
ва е типичното звучене на 
местен музикален инстру-
мент, наречен диецин, кой-
то може да се похвали с ня-
колкостотин годишна исто-
рия. Звукът му е отчетлив 
и мощен, тембърът плътен 
и елегантен.

През последните години 
популяризирането на този 
инструмент сред ученици-
те се превръща във важна 
част от учебната програма 
в града.

Все повече предмети на 
нематериалното културното 
наследство биват открива-
ни и събирани. Понастоя-
щем в този красив край-
морски град има 5 нема-
териални предмета на на-
ционално ниво, 34 на про-
винциално и 142 на градско.

Пътувайки от Лиенюн-
ган на запад по магистрала-
та ще достигнете град Сю-
джоу. Градът е източник на 
културата Пъндзу и двете 
династии Хан (западна и 
източна). Тук е пресечната 
точка на северната и юж-
на култури. 

Всяка събота вечер мест-
ната зала за демонстриране 
на ханската култура е из-
пълнена с хора. Там град-
ските жители, носещи хан-
ски носии, четат древни 
стихотворения, пишат йе-
роглифи и опитват хански 
специалитети. От културни 
мероприятия до туристиче-
ски атракции, от транспорт-
ни съоръжения до архите-
ктурни образци, от град-
ски скулптури до площа-
ди и градини, елементи-
те от ханската култура са 
дълбоко залегнали в град  
Сюджоу.

Участъкът на магистра-
лата в провинция Анхуей е 
много гладък. Пътят свърз-
ва не само хората и места-
та край него, но и хилядо-
летната история и култура 

на китайския народ от из-
ток до запад.

Напускайки град Анхуей 
край магистралата ще на-
влезете в провинция Хънан, 
Централен Китай и ще ви-
дите много културни и ис-
торически забележително-
сти по пътя.

Пътят Чъдао е първият  
„национален път“ в ки-
тайската история. Той е по-
строен след обединението 
на страната от император 
Цин Шъхуан. Пътят Цин-
чъдао преди повече от 2000 
години започва от тогаваш-
ната столица на Сиенян до 
сегашния град Шанциу, т.е. 
е предшественик на сегаш-
ния участък на магистра-
лата в провинция Хънан.

Продължавайки на за-
пад, ще пристигнете в 
древната столица Кайфън, 
където е люлката на кул-
турата по река Хуанхъ. За-
ради многократните навод-
нения на реката, тук се е 
оформило едно невижда-
но чудо, „град върху град“, 
което означава, че са се за-
пазили много останки под 
земята.

Жълтата река не спира 
да тече. От голямата дига 
на реката се разкрива вели-
колепният пейзаж от два-
та й бряга.

Последният завой на ре-
ка Хуанхъ се намира в око-
лия Ланкао към град Кай-
фън. На дигата й на дължи-
на 100 км са разположени 
редица забележителности, 
които разказват историята 
на Жълтата река.

В Кайфън са разработе-
ни редица културно-турис-
тически програми, харак-
теризиращи се с културата 
на реката, с цел хората да 
видят, да се докоснат и усе-
тят местната култура.

По време на тазгодиш-
ния фестивал на божура в 
град Луоян, Дун Лили и ро-
дителите й посетиха гра-
да с личния си автомо-
бил. Преди отпътуването 

западната цивилизации се 
сблъскват, развиват се ико-
номиката и търговията, съз-
дават се равноправни отно-
шения между държавите, 
той е известният дипломат 
от династия Западна Хан и 
създател на прочутия Път 
на коприната – Джан Циен.

Околия Гуаджоу към 
град Дзючюен е с голяма 
територия и дълга история. 
В околията има 465 недви-
жими културни ценности. 
Служителят на околийския 
музей Уан Дзиенжун зая-
ви пред журналист, че след 
пускането в действие на ма-
гистрала Лиенхуо, значи-
телно се повиши извест-
ността на историческите 
забележителности в око-
лията. Това засили защи-
тата на културните релик-
ви и популяризирането на 

навигацията й предлага да 
мине по магистралата Ли-
енхуо. „Когато наближихме 
града, видяхме табелата за 
историческите останки Ър-
литоу, които се считат за 
„най-древния Китай“, а му-
зеят на руините се е превър-
нал в задължително място 
за посещение в града“, раз-
каза Дун Лили.

В град Луоян магистра-
лата е почти успоредна на 
река Хуанхъ. Там може да 
видите птиците, прелитащи 
над водата. Пътят премина-
ва край язовир Сисяюен и 
биокоридорът е като зелен 
пояс край магистралата.

Луоян е една от важните 
люлки на китайската култу-
ра. Там са запазени редица 
важни древни исторически 
останки, както и световно-
то културно наследство ка-
то пещерата Лунмън и кре-
постта Хангугуен, които не-
прекъснато ни разказват ис-
торията на китайската ци-
вилизация.

Тук има старинен град 
и улички, древни стени, 
дворове, къщи и магазини, 

наистина е перфектното 
място за снимане на крат-
ки клипове. Ян Къжен е 
фен на традиционните ки-
тайски носии, всяка седми-
ца тя пътува по магистра-
лата Лиенхуо до Луоян, къ-
дето с носиите снима кли-
пове, в които разказва ис-
торията на града.

Пролетта е най-хуба-
вият сезон за изследване. 
Автобусите, пълни с деца, 
се насочват един след друг 
към музеите. Понастоящем 
в града има 102 различни 
музея и 98 от тях са без-
платни за посещение.

„Пътят означава разви-
тие, без пътища има само 
упадък“. Пътувайки през 
2000-годишния истори-
чески коридор, гледайки 
на северозапад, наблюда-
вайки търкалящия се жълт 
пясък и слушайки звука на 
камилските камбани… това 
е свързано не само с евра-
зийската цивилизация, но 
и с исторически пратеник, 
който е погребан в Шан-
си. Благодарение на него-
вите усилия, източната и 

местните културно-турис-
тически ресурси.

Краят на магистралата 
е близо до границата, там 
е разположен граничният 
пункт Хуор Гуосъ. Отго-
ворникът на пограничната 
станция Сю Джъуей е ро-
дом от град Лиенюнган, къ-
дето е другият край на ма-
гистралата. Всеки ден мно-
го стоки се изнасят за чуж-
бина през неговата станция. 
За него магистралата е като 
пъпна връв, която го свърз-
ва с дома на неговите роди-
тели в другия й край.

От 2008 г. той започва да 
работи в западния граничен 
град. За 13 години е станал 
свидетел на бързото разви-
тие на малкия град на за-
падната граница. Успява да 
създаде и семейство в близ-
кия град Инин. „След ка-
то се пенсионирам, искам 
заедно със семейството да 
пътувам по магистралата 
и да разгледам известните 
градове по пътя като Сиан 
и Луоян, за да усетя бога-
тата история и култура на 
Китай“, каза Сю Джъуей.
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Нанкин
една от четирите столици  
на Поднебесната империя

Крупен промишлен, транс-
портен и културен център 
с  развита текстилна, хра-
нително-вкусова, маши-
ностроителна индустрия 
и металообработване. Тук 

си дават среща история и 
съвременност, небостърга-
чи и паркове, древни руи-
ни и съвременно строител-
ство. Всичко се строи със 
замах, но и с афинитет към  

нес мащабът на 
града с над ос-
ем милиона жи-
тели е респек-
тиращ: на 15-о 
място по насе-

ление сред китайските гра-
дове, на 4-о място в класа-
цията на „Форбс“ „100-те 
бизнес града в континента-
лен Китай“, на   седмо мяс-
то  сред градовете с най-го-
лям потенциал за устойчи-
во развитие в делтата на ре-
ка Яндзъ.

Наричат Нанкин и „Зе-
ления град“ заради много-
то паркове и градини, не-
гов символ са разцъфналите 
сливови и кедрови дървета.

Разположен в делтата 
на река Яндзъ, централно 
място на Източен Китай, 
Нанкин е условна пресечна 
точка на северната и юж-
ната половина на страна-
та, с едно от най-големите 
речни пристанища в света, 
достъпно и за морски кора-
би. Административен цен-
тър е на провинция Дзянсу, 
която е най-богатият район 
в Китай по доход на глава 
от населението. Навсякъ-
де в него се чувства забър-
заният ритъм на растежа. 

Д

Красивият район около река Цинхуай
привлича много туристи

Пагодата Сарира
в храма Цися,
построена през 601 г.

оригиналната архитектура. 
Нанкин е ключов култу-

рен център от древността до 
наши дни. Днес той е един 
съвременен мегаполис, бо-
гат  с много ценни забе-
лежителности, свързани с 
най-ранните периоди от не-
говата история и с такива от 
по-нови времена. Жителите 
му се гордеят като наслед-
ници на многовековни тра-
диции, а гостите могат да се 
възхищават на изключител-
ното материално и интелек-
туално наследство, създава-
но от учени, творци и фи-
лософи през вековете. 

През четвърти век е по-
строен Императорският 
университет, в който се е 
изучавало конфуцианство-
то и по-късно са се държа-
ли държавни изпити за на-
значаване в администраци-
ята и армията. Съчетаване-
то на класическо конфуци-
анско образование със зае-
мана позиция в държавна-
та бюрокрация, а не по на-
следствена титла, е било ис-
тински реформаторски ре-
волюционен подход. 

Храмът на Конфуций 
е издигнат в академията и 
сегашният му вид е запазен 

от 19-и век. Той е мястото, 
където се отдава почит на 
великия мислител, идеолог 
и учител в древен Китай. 
Конфуций създава духовно 
течение през 5-и век пр. н. 
е. Идеите и практиката на 
конфуцианството доприна-
сят за формиране на обща 
културна сфера в Източна 
Азия. Огромни барелефи на 
позлатени дракони украся-
ват стената на храма, коя-
то се издига на брега на ре-
ка Цинхуай. От двете стра-
ни на реката са запазени 
сгради в традиционен стил, 
които създават усещане за 
древен свят, но са в съзву-
чие с ритъма на съвремие-
то. В двора на конфуциан-
ския храм се издига камен-
на статуя на Учителя и на 
някои от неговите ученици. 
На каменни плочи от двете 
страни на външния вход  са 
издълбани гравюри, изобра-
зяващи картини от духов-
ния, стопанския и социал-
ния живот на традиционен 
Китай. В средата на плочи-
те са изрисувани два йерог-
лифа – „жъен“ (хуманност) 
и „ли“ (благоприличие) – 
две от основните концепции 
на конфуцианството.  

Да се каже, че някой град в Китай има 
дълга история, е нещо обикновено. 
Но този се откроява като една 
от четирите велики столици на 
Поднебесната империя наред с Пекин, 
Луоян и Шиан. Нанкин, в буквален 
превод (Южна столица), е един от най-
древните китайски градове, основан 
през 472 г. пр. н. е.
Води началото си от военна крепост 
от ерата на Воюващите държави през 
5-и век пр. н. е. и е бил познат с редица 
имена, между които Дзянин (Мирна 
река) и Дзинлин (Златна могила). Бил е 
столица на шест династии на Древен 
Китай: за първи път през трети век 
на държавата Източна У, по-късно по 
време на династията Мин (1368-1421) 
и два пъти – столица на Китай. През 
6-и век е най-големият град в света с 
население от около един милион души. 
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Историческа забележи-
телност е и 

„Синовният мавзолей на 
династия Мин“, 

монументален комплекс, 
включващ и 22-километро-
ва стена. Издигнат е на хъл-
ма Цъдзиншан (Виолетова 
планина), прекрасно място 
в североизточната част на 
Нанкин. Със своята веков-
на гора, планината е като 
дихателна система на града 
и оазис за отмора. Изкуст-
вено езеро привлича мно-
го туристи. Сакралният  
път, познат още като Пътя 
на слоновете, води към мав-
золея. Алеята е осеяна с ка-
менни статуи на войници и 
шест вида животни – сло-
нове, лъвове, камили, как-
то и митическите животни 
кирин (с черти на дракон, 
който се свързва с велики 
владели и мъдреци) и сие-
джъ (еднорог звяр, наподо-
бяващ куче – олицетворява 
справедливостта и закона), 
които пазят императорски-
те гробници от зли духове.

Недалеч от гробниците 
на династия Мин  привли-
ча вниманието 

Мавзолеят на Сун. 
Сун Ятсен е забележител-
на личност в китайската 
история – мислител, поли-
тик, държавник, дал осно-
ва за изграждане  на мо-
дерна национална дър-
жава чрез „трите народ-
ни принципа“: национа-
лизъм, демокрация (наро-
довластие) и народно бла-
госъстояние. След смърт- 
та му през 1926 г. е по-
ложен в мавзолей в Нан-
кин. На входа има надпис 
„Всеобхватна любов“ и е 

изписано знаменитото из-
речение „Светът принадле-
жи на всички“.

Хиляди туристи посе-
щават 

защитната стена  
с градски порти, 

която днес е най-дългото и 
най-добре запазено защит-
но съоръжение в света от 

звездното небе.
Интересна е и експози-

цията на 
Музея на автомобилите, 

която посетителите могат 
да разглеждат направо от 
колите си. Експонатите са 
разположени хронологиче-
ски от най-новите към ста-
рите модели.

Храм ДзиминКулата Цифън,
една от най-високите
сгради в света

Олимпийският спортен център

Младежките олимпийски 
кули в Нанкин

Но Нанкин впечатлява 
не само с богатото си ис-
торическо наследство.  Ка-
то съвременен бързо раз-
виващ се град, той прежи-
вява бум на висшето обра-
зование през 20-и век. Са-
мо в района на „Сиенлин“ 
са построени модерни кам-
пуси на осем университета, 
включващи най-престиж-
ния Национален универси-
тет на Нанкин, Университет 
по телекомуникации, Ин-
ститут по традиционна ме-
дицина, Финансов универ-
ситет и др. Старият кам-
пус е издигнат в центъра 

на града. Новият включва 
общежития, спортни съо-
ръжения, изкуствени езера 
и канал, наподобяващ ре-
ка. Мащабът и архитекту-
рата му са много амбициоз-
ни. Сградите на централна-
та библиотека (под формата 
на отворена книга) и Сту-
дентския съюз с витиевати-
те си форми създават усе-
щане за футуристичен град. 

Времето за отдих е из-
пълнено с разнообразни съ-
бития и развлечения.  Па-
наирът на фенерите „Дзин-
лин“ е характерен за града. 
Първият е бил организиран 

по време на династия Гон 
У от династия Мин (1368 – 
1644). От тогава той се про-
вежда редовно в първия ден 
на месец януари по лунния 
календар.

Планината на  
сливовия цвят 

в Нанкин е измежду най-из-
вестните места в Китай. 
Тук в началото на пролетта 
разцъфват десетки хиляди 
сливови дървета. Затова в 
края на февруари-началото 
на март се провежда „Фес-
тивал на сливата“. В края 
на март пък в парка „Хуа-
ню“ много хора празнуват 

древни времена. После се 
отправят към Музея на съ-
временната история на Ки-
тай, намиращ се в здание-
то на бившия президентски 
дворец, който е бил прави-
телствена резиденция до 
1980 г., когато е превърнат 
в музей.

На върха на хълма Цъд-
зиншан се намира 
обсерваторията на Нанкин, 
създадена през 1934 г. - един 
от големите научни центро-
ве на страната. В музея към 
нея могат да се видят древ-
ни китайски астрономиче-
ски прибори и карти на 

фестивала „Вишневият 
цвят“. Есента е най-краси-
вият сезон тук, защото то-
гава разцъфтяват цветята 
в многобройните градски 
паркове и се провежда Фес-
тивалът на цветята – една 
истинска феерия от цвето-
ве и аромати.

Природна забележител-
ност е паркът „Сюенуху“, 
който заема голяма част от 
града около красиво езеро с 
пет острова. Най-интересен 
е остров Лянджоу с краси-
вите си постройки – храмът 
„Духът на езерото“ и Пави-
лиона на Лотоса.
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бласт Сандзан- 
юен се намира  
в центъра на 
Цинхай-тибет-
ското плато в 
провинция Цин-

хай, Югозападен Китай, от-
където произтичат трите го-
леми реки Яндзъ, Хуанхъ и 
Ланкандзян. Повече от 20% 
от висшите растителни ви-
дове и 25% от животинските 
видове, обитаващи Китай, 
се срещат в тази област. Се-
гашната благоприятна еко-
логична ситуация в Санд-
зянюен стана възможна с 
усилията на много учени, 
включително Джао Синку-
ан. За делата на Джао Син-
куан, изследовател в Инсти-
тута по биология на Севе-
розападното плато на Ки-
тайската академия на нау-
ките, разказва електронното 
издание People‘s Daily Online.

Джао Синкуан присти-
га и се установява на Цин-
хай-тибетското платото през 
1982 г., след като завършва 
университет. През 1985 г., за 
да разреши проблема с про-
тиворечието между преко-
мерната паша и хранител-
ните дефицити при доби-
тъка, ученият започва екс-
перименти за производство 

нвестициите на 
Китай в съоръ-
жения за опаз-
ване на во-
дните ресур-
си са дости-

гнали 113,1 милиарда юа-
на (17,44 милиарда долара) 
през първите седем месе-
ца на тази година. 

Според статистиката на 
Министерството на водни-
те ресурси през периода 
януари-юли е започнало 
строителството на над 10 
000 проекта за опазване на 
водите, което представлява 
87,4 % от годишния план. 

Отбелязва се също, че е по-
стигнат напредък в изпъл-
нението на годишния ин-
вестиционен план въпреки 
въздействието на епидеми-
ята от COVID-19 и навод-
ненията в редица части на 
страната. 

Усилията на органите, 
отговарящи за управление-
то и опазването на водите, 
са насочени към ускоря-
ване изпълнението на ин-
вестиционния план, осо-
бено на проектите, свър-
зани с предотвратяване на 
наводненията и борбата  
със сушата. 

О
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Най-добрите световни учени обсъждат  
в Шанхай управлението на въглерода 

ай-добрите све-
товни учени при-
зоваха за гло- 
бално сътрудни- 
чество и съв- 
местни усилия 

в развитието на зелената 
енергия и изменението на 
климата на текущия 4-и 
световен форум на лауре-
атите в Шанхай, предаде 
агенция Синхуа от място-
то на събитието. На подфо-
рум, посветен на двойно-
то управление на въглеро-
да, експерти от науката и 
околната среда проучиха 
начини за справяне с про-
блеми, включително съх-
ранението на възобновяе-
мата енергия, поглъщането 
на въглерод и баланса меж-
ду управлението на изме-
нението на климата и ико-
номическия растеж.

Стивън Чу, лауреат на 
Нобелова награда за физика 
за 1997 г., каза, че повиша-
ването на температурата е 
основният риск за околната 
среда, пред който е изпра-
вено човечеството. Най-до-
брото решение е намалява-
нето на емисиите на парни-
кови газове чрез развитие 
на възобновяема енергия. 
Посочвайки, че Китай е ли-
дер в преноса и разпределе-
нието на чиста енергия, Чу 
отбеляза, че Китай и други 
страни могат „да работят 

заедно в опитите си да спо-
делят най-добрите практи-
ки и с цел да се координи-
рат системите за електро-
разпределение и пренос.

Джоу Чънху, член на Ки-
тайската академия на на-
уките, каза, че Китай из-
гражда екосистема за пог-
лъщане на въглерод, и е по-
ложил огромни усилия за 
засилване на управлението 
на въглеродните емисии от 
животновъдството. Китай 
също така разширява зале-
сяването и градското озеле-
няване и приема биологич-
на технология за улавяне на 

икономиката. Той изложи 
несигурността, последици-
те и икономическите поли-
тики, породени от измене-
нието на климата, и призо-
ва, че трябва да се постиг-
не консенсус с мъдри и раз-
умни политики.

Докато подчертават ро-
лята на технологиите за на-
маляване на въглеродни-
те емисии, присъстващи-
те на панела се съгласиха, 
че моделът за екологично 
и нисковъглеродно разви-
тие е императив на бъдеще-
то. Те също така отбеляза-
ха, че модерната нисковъ-
глеродна и цифрова техно-
логия е здравата основа за 
успешен преход в енергий-
ната индустрия.

Въз основа на темата 
„Отворена наука: изгражда-
не на отворена иновацион-
на екосистема“ тридневни-
ят форум, който стартира 
в понеделник, събра пове-
че от 130 наградени учени, 
включително 68 носители 
на Нобелова награда, та-
зи година.

Съорганизиран от Све-
товната асоциация на ла-
уреатите и Китайската асо-
циация за наука и техно-
логии, форумът има за цел 
да изгради платформа за 
диалог на високо ниво в 
международната научна 
общност. 

въглероден диоксид.
„Екосистемата на земя-

та има огромен капацитет 
за поглъщане на въглерод 
и ще играе жизненоважна 
роля за неутрализиране на 
въглерода в Китай. Сътруд-
ничеството с други страни 
е от съществено значение 
за процеса“, каза Джоу.

Професор Ян Пейдун, 
който е наречен „гениален“ 
сътрудник на Макартър, е 
разработил слънчеви клет-
ки, базирани на наночасти-
ци и устройства за изкуст-
вена фотосинтеза, наречени 
„течна слънчева светлина“. 

Той вярва, че технологията 
може значително да разши-
ри перспективите за при-
лагане на чиста енергия в 
бъдеще.

„Ако хората могат да си-
мулират фотосинтеза и да 
използват катализатори на 
въглероден диоксид и тех-
нология на наноматериали 
за отделяне на вода, това 
може да генерира безкрай-
но чиста енергия“, каза Ян.

Ларс Питър Хансен, но-
сителят на Нобелова награ-
да за икономика за 2013 г., 
е отдаден на изучаване-
то на зелените финанси и 

на фураж от рапична сла-
ма. Чрез комбинация от зе-
меделие и животновъдство 
Джао Синкуан по подходящ 
начин разширява фуражни-
те култури, увеличава про-
дуктивността на добитъка 
и намалява натиска върху 
степни пасища, причинен 
от прекомерната паша.

През 1997 г. Джао Син-
куан и неговият екип разра-
ботват 27 нови технологии 
за производство на тревни 
семена и екологичното въз-
становяване на деградира-
ли пасища. Екипът създа-
ва 5 нови висококачествени 
фуражни треви, подходящи 
за Цинхай-тибетското пла-
то. Проектът за рехабилита-
ция на хребета Сандзянюен 

и развитието на технологич-
ните иновации са довели до 
създаването на четириде-
сет технически правила и 
са публикували 451 научни 
статии. Освен това Джао 
Синкуан и неговият екип са 
произвели общо 365,9 млн. 
кг висококачествени семе-
на, с които са подобрили и 
възстановили 2,67 милиона 
хектара деградирали паси-
ща в платото и в цял Се-
верен Китай. 

През 2016 г.  проектът на 
изследователя Джао Синку-
ан спечели държавна награ-
да втора степен за принос 
към научно-техническия 
прогрес на КНР.

Учен опазва екологията на 
Цинхай-тибетското плато

Инвестиции с грижа 
за водните ресурси 

еколоГия

Страницата подготви 
любомир МИхАйлОВ
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наука и образоВание

Проф. Железаров и господин Ли Дзие – генерален 
мениджър на “Хуауей Технолоджис България” ЕООД 
подписаха договор за сътрудничество

аучните пости-
жения все по-
вече и по-бързо 
се превръщат в 
производствени 
сили, а инова-

циите вече са двигател на 
развитието, подчертава Ра-
дио Китай за чужбина в 
репортаж за постижения-
та на КНР в тази важна 
област на икономическа-
та модерницазия. През по-
следните години различни 
стартъп компании и техни-
те иновации са все по-ва-
жен фактор за икономика-
та. Техният бум се дължи 
на по-лесните процедури за 
регистрация и политики-
те за насърчаване от дър-
жавата, а всичко това спо-
собства за по-нататъшно-
то подобряване на бизнес 
средата в различни райони 
на Китай, отбелязва медия-
та и посочва красноречиви 
примери в това отношение. 

Представете си автобус, 
който избира вместо шо-
фьора по коя лента да се 
движи и се съобразява със 
светофарите. Това вече не 
е фантастика, а реалност в 
град Джънджоу, където от 
юни 2020 г. има автобусна 
линия с дължина 17,4 км, 
по която се движи интели-
гентен автобус, разработен 
от „Ютун“ – най-голямата 
компания за автобуси в све-
та. По думите на Уан Ша-
очун от ръководството на 
фирмата, тя се е превърна-
ла във водещ производител 
на автобуси с нови енергии 
и интелигентни функции 
благодарение на системни-
те иновации през послед-
ните години.

За да печели една ком- 

Н

пания от иновациите си, от 
една страна, те трябва да 
са специфични, а от друга, 
да бъдат пазарно перспек-
тивни. Ключът за това е 
подготовката и бизнес ню-
хът на техните основатели, 
примерите за които в Ки-
тай са многобройни.

Основателят на компа-
ния за оптико-електронни 
изделия У Имин и неговият 
екип се стремят към „уве-
личаване на интелигент-
ността“ на роботите. След 
като завършва висшето си 
образование, 46-годишният 
сега У Имин постъпва на 
работа в Института по оп-
тика и прецизна механика 
в Сиан, но в 2013 г. заедно 
с няколко свои колеги ре-
шават да основат собстве-
на компания. Начинание-
то им се увенчава с успех 
и в момента те имат кло-
нове в четири града, а във 
фирмата им работят над 
сто висококвалифицирани 
служители.

През 2013 г. Бао Дзие за-
вършва докторантурата си 
от Масачузетския техноло-
гичен институт и се връща 

в Китай, където основава 
собствен стартъп. Той ра-
боти в сферата на кванто-
вата механика и смята, че 
„науката и технологиите са 
най-голяма сила за прогрес 
и развитие на обществото“. 
По думите му, бъдещето 
принадлежи на тях, зато-
ва индустриализацията на 
научните и технологични 
постижения е посоката, в 
която се движи неговата 
фирма. 

Ма Дзиндзин, който 
неотдавна е договорил съ-
трудничество с компания 
за производство на авто-
мобилни части от Дзянсу, 
е обиколил трите най-раз-
вити провинции – Джъд-
зян, Гуандун, Дзянсу, като 
е успял да получи поръч-
ки на стойност на 4 мили-
она юана. Той е на 35 го-
дини и се е занимавал до-
сега с преработка на авто-
мобилни части. През тази 
година Ма се връща в род-
ния си град Фуян в провин-
ция Анхуей, създава ком-
пания за производство на 
двигатели за автомобили и 
от средата на април досега 

Стартъпите и иновациите са двигател  
на китайското икономическо развитие

ехническият уни-
верситет – Габро-
во бе предста- 
вен от ректора 
проф. д-р инж. 
Илия Железаров,  

зам.-ректора по учебна-
та дейност проф. д-р инж. 
Анатолий Александров и 
зам.-ректора по научноиз-
следователската дейност 
доц. д-р инж. Пламен Цан-
ков. От страна на „Хуауей  
Технолоджис“ България 
присъстваха господин Ли 
Дзие, генерален мениджър 
на компанията и господин 
Руслан Цанков, мениджър 

ключови клиенти.
Целта на срещата бе за-

познаване с лабораториите 
в Технологичния парк на 
Технически университет – 
Габрово, както и възмож-
ностите за развитие на съ-
трудничество в областта 
на проектната, научноиз-
следователската и развой-
на дейност. 

Доц. д-р инж. Пламен 
Цанков представи Техни-
чески университет – Габро-
во, Технологичния парк и 
показа на гостите ключо-
ви лаборатории, които из-
ползват разработките на 

Т

Възможности 
за ползотворно 
сътрудничество

„Хуауей Технолоджис“.
В рамките на работното 

посещение беше подписан 
и меморандум за сътрудни-
чество, чиято цел е талант-
ливи студенти от Техниче-
ски университет – Габро-
во да се възползват от ста-
жантската  програма ICT 

Talents Training – Huawei 
SFTF Scholarship Program. 

Програмата предоставя 
възможност на студентите 
да станат част от семей-
ството на технологичния 
гигант и да получат прак-
тически умения и знания 
за успешна кариера. 

Компанията „Хуауей 
Технолоджис“ ще реализи-
ра семинари и събития за 
популяризиране на своята 
дейност, както и ще търси 
възможности за развитие 
на нови проекти с участи-
ето на Технически универ-
ситет – Габрово.

от нея е излязла продукция 
за 6 милиона юана. Преди 
да се върне във Фуян, Ма 
Дзиндзин е имал клиент, с 
когото са говорили за про-
мяната на бизнессредата в 
родния му край. Тогава у 
него се е родила идеята да 
помисли как да се върне 
и това – по думите му – е 
било правилното решение.

Близо една трета от 
10-милионното население 
на град Фуян работи дру-
гаде и от 2008 г. насам вла-
стите там провеждат кам-
пания за връщане на хо-
рата. Благодарение на нея 
близо 63 000 души са се 
прибрали и голяма част от 
тях са започнали собствен 
бизнес, включително стар-
тъп компании, осигурявай-
ки над 480 000 работни мес-
та. Ли Тиенбай от Отде-
ла за насърчаване за зае-
тостта и социално осигу-
ряване на Фуян обяснява, 
че в града са създадени 11 
зони за иновации. „Нама-
ляваме или освобождава-
ме от наеми и някои да-
нъци и такси, предоставя-
ме субсидии на компании-
те за вода, електричество, 
интернет, обучение и дру-
ги дейности. Предоставяме 
им различни услуги и ко-
гато те имат нужда, ведна-
га реагираме и им помага-
ме“, казва той. И тази по-
литика помага на предпри-
емчивостта да прояви своя 
социален ефект.

В момента в района Ли-
шу, провинция Дзилин, е 
сезонът за прибиране на ре-
колтата. „Работата за дру-
ги не е по-добра от създа-
ването на собствен бизнес“, 
е логиката на Шао Лянлян, 

който е получил от държа-
вата субсидия от 100 000 
юана за отглеждане на ца-
ревица, броколи, боб и дру-
ги земеделски култури вър-
ху близо 200 хектара. Го-
дишните приходи от про-
дукцията са над 7 мили-
она юана.

Али Жъха е от поколе-
нието на 90-те и е завър-
шил Съчуанския аграрен 
университет. Още във вто-
ри курс той създава собст-
вена фирма, която снабдява 
ресторанти и продава сел-
скостопански продукти он-
лайн. В момента той си съ-
трудничи с 15 кооперации 
и 369 стопанства от околия 
Дзинян в провинция Съчу-
ан, помагайки на земедел-
ците да имат стабилни и 
по-високи доходи.

Различните места в Ки-
тай предлагат множество 
и различни мерки за на-
сърчаване на иновациите. 
Така например провинция 
Шънси удължава с три го-
дини срока, в който служи-
тели на научно-технологич-
ни институти и универси-
тети могат да ги напуснат, 
за да стартират бизнес, като 
в същото време работните 
им места ще бъдат пазени. 

Провинция Хънан пък 
работи активно за изграж-
дането на научно-техноло-
гичния град „Джунюен“, 
като дава на различни ком-
пании, институции и стар-
тъп проекти субсидии и ги 
освобождава за три години 
от плащането на наем. Нас-
коро в главния град на про-
винцията Джънджоу стар-
тира и кампанията „Масо-
визиране на стартъпите и 
иновациите“.
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зимей Дъцин е 
роден в окръг 
Ривоче на об-
ласт Чамдо в Ти-
бетския автоно-
мен район. Той 

чувства, че има призвание 
за танцьор, и иска да развие 
този свой талант. „Много 
съм щастлив, когато танцу-
вам, а мечтата ми от ма-
лък е да бъда на сцената.” 
Днес той наистина е тан-
цьор и е напът да сбъдне 
мечтата си. Дзимей иска да 
превърне този свой ентуси-
азъм в още по-голямо де-
ло и да помогне на тибет-
ския народен танц да про-
дължи напред към по-го-
лямата сцена.

Първата възможност за 
изява идва, когато е на 16 
години. Тогава в окръга е 
създадена танцова трупа, 
която набира танцьори. 

Д

Мечтата на един млад тибетски танцьор  
за популяризиране на народното изкуство

Талантливият Дзимей из-
държа успешно изпита и 
това се оказва ключов мо-
мент за реализирането на 
детската му мечта.

Различно от импрови-
зираните му танци на тре-
вата, в началото на карие-
рата му като професиона-
лен танцьор младият тибе-
тец не е толкова щастлив, 
защото трябва да работи 
упорито всеки ден. „Еже-
дневните тренировки на-
товарваха много краката 

ми, изморявах се и ме бо-
ляха. По това време няма-
ше професионално танцо-
во студио и наранявания-
та бяха неизбежни, когато 
се упражняваш директно 
на земята.“ В началото ро-
дителите на Дзимей не го 
подкрепят, защото тяхно-
то желание е той да стане 
полицай. Накрая обаче лю-
бовта към танца побежда-
ва и младежът преодолява 
първоначалните труднос-
ти. Днес той отново усеща 

радостта от танца. „След 
като започнах професио-
налното си обучение, ста-
нах по-уверен и щастлив, 
защото имах възможност 
да видя големия свят.“

През последните годи-
ни местните културни от-
дели обръщат все по-голя-
мо внимание на защитата 
на наследството на етни-
ческите групи, а Дзимей 
Дъцин и неговите спътни-
ци имат повече възмож-
ности за представления и 

обмен. В Чунцин, провин-
ция Съчуан, и други места 
на Китай той уверено де-
монстрира очарованието 
на народния танц от род-
ния му край. На 12-ото  
национално състезание за 
фолклорни танци той по-
лучи голямата награда, 
което за него бе незабра-
вим момент.

Дзимей участва в състе-
занието като член на Ти-
бетския ансамбъл за песни 
и танци. „Когато приклю-
чи представлението ни, не 
можах да сдържа сълзите 
си. Трябваше да освободя 
напрежението от упорита-
та работа.“

След като Дзимей стъп-
ва на голямата сцена, меч-
тата му също започва да 
расте. През последните го-
дини той често посещава 
различни села и събира ма-
териали за народните тан-
ци. По този начин се на-
дява да успее да ги съхра-
ни за поколенията. 

Мечтата на Дзимей е по-
вече хора да оценят оча-
рованието на тибетското 
народно танцово изкуство: 
„Ще продължа да работя 
за неговото развитие“, за-
явява уверено той.

За 24-годишния тибетец 
Дзимей Дъцин танцът 
винаги е бил символ 
на радост. Като малък 
той обича да пее пред 
снежните планини и да 
танцува на тревата. Небето 
бе театър, а земята – сцена 
за мен, казва той.

Нов живот на 
древния град Сиан

В
старата част на 
град Сиан мо-
жете да срещ-
нете танцьор-
ки, облечени в 
красиви костю-

ми от династия Тан, и да 
рецитирате стихотворения 
с известния поет Ли Бай. 
В тематичния филмов парк 
„Си‘ин“ може да слушате 
и пеете песни от филми, 
да разгледате изложбите и 
да пазарувате на базара за 
занаятчийски изделия. В 
квартала Исушъ можете да 
гледате представления на 
местната опера Цинцян и 
сяншан (традиционни ки-
тайски комедийни предста-
вления), както и да опита-
те от местните деликатеси. 
Няколко са кварталите в 
Сиан, където гражданите 
и туристите могат да видят 
елементи на древната ки-
тайска култура. Те прида-
ват на хилядолетния град 
нова жизненост.

Ново забавление 
съживява стария квартал
В старата част на Сиан 

туристите рецитират стихо-
творения заедно с актьор, 
който е в ролята на танския 
поет Ли Бай. Тези, които 
успяват да го следват, по-
лучават като подарък мес-
тен деликатес.

Заради това ново за-
бавление старата част на 

града отново стана хит в 
социалните мрежи и съ-
бра множество харесва-
ния от туристите и интер-
нет потребителите. Някои 
споделят, че могат да нау-
чат повече при екскурзия 
до Сиан, където „същест-
вува дълбока културна ат-
мосфера“.

Ян Личъ, който играе 
ролята на поета Ли Бай, 
е изненадан от познания-
та на туристите и любовта 
им към традиционната кул-
тура. Той споделя, че не е 
очаквал толкова хора да се 
включат в рецитирането на 
стихотворения. 

Според Ян Личъ служи-
телите в старата част на 
града често търсят нови на-
чини за превръщането на 
историята и културата на 
Сиан в незабравимо пре-
живявания не само за ту-
ристите, но и за местните 
жители, както и да обога-
тят духовния им живот. Не-
прекъснатите усилия дават 
резултати.

„Нов прочит на древните 
мелодии“ в стогодишния 

оперен клуб
В центъра на Сиан се 

намира известният музей 
„Исушъ“, който е със стого-
дишна история. Той е оце-
лял през войните и днес 
разказва на посетителите 

за местната традиционна 
опера Цинцян.

Тази година Сиан го 
използва като културна 
марка, за да популяризи-
ра местните традиционни 
изкуства и да създаде нов 
имидж на града.

Китайският музей на 
изкуствата се намира в съ-
седство със стогодишния 
„Исушъ“. Там също се раз-
казва за историята и раз-
витието на операта Цин-
цян. В центъра на квар-
тала е построена сцена в 
стила от династиите Мин 
и Цин, където често има 
представления. В кварта-
ла има и подземна улица, 
която следва характерис-
тиките на архитектурата 
от 80-те и 90-те години на 
миналия век. Там се па-
зят спомени на местните 

жители за ледената пър-
залка, китайски комикси, 
водни станции и др. Освен 
това има много ресторан-
ти с местна кухня.

Ян Фан е на 50 години 
и живее в Сиан. След по-
сещението на квартала Ис-
ушъ е впечатлен как са съ-
четани новото и старото. 

Киното в живота
По време на почивни-

те дни Лиу Мин обича да 
посещава тематичния фил-
мов парк, който е създа-
ден от китайската компа-
ния Western Film Group. Тук 
се провеждат редица меро-
приятия, свързани с кино-
то, и е предпочитано място 
за почивните дни от мла-
дежите.

През деня туристите 
пресичат филмови сцени, 

посещават иновационния 
пазар и художествените из-
ложби или научават повече 
за историята на филмовата 
индустрия. През нощта има 
светлинно шоу, концерти с 
класически песни от фил-
ми, както и кино прожек-
ции на открито.

Тематичният филмов 
парк разказва не само за 
историята на китайската 
филмова индустрия, но е и 
място, където може да се 
усети чарът на филмовата 
индустрия.

През последните годи-
ни в Сиан бяха възстанове-
ни редица стари квартали, 
без да се нарушава ориги-
налният им облик. Добаве-
ни бяха ресторанти, инова-
ционни културни продукти 
и забавления, за да се даде 
нов живот на древния град.

традиции
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Някои съвети как да се радваме на живота по-дълго

Форум по традиционна китайска медицина  
в град Цюфу, провинция Шандун

О
старяването е 
процес, от кой-
то нито едно 
живо същество 
не може да из-
бяга. То е съ-

проводено с различни про-
мени в организма и нераз-
положения, например по-
беляване на косата, качва-
не на килограми, загуба на 
мускулна маса и подвиж-
ност, отслабване на зрение-
то и слуха, предразположе-
ност към различни болести. 

В „Хуанди нейдзин” (Ка-
нонът на Жълтия импера-
тор за вътрешното) се каз-
ва, че след 40-те човешки-
ят организъм отслабва зна-
чително и за да остарява-
ме с по-малко неразполо-
жения и да се радваме на 
живота по-дълго, трябва да 
предприемем мерки много 
преди тази възраст. За да 
забавим стареенето, тряб-
ва да се грижим за здра-
вето си, да се храним ба-
лансирано, да спим доста-
тъчно, да сме положител-
но настроени към живота.

Според западната меди-
цина симптомите на оста-
ряването се появяват пора-
ди недостига на хормони 
като естроген и тестосте-
рон, затова тя се фокусира 
върху хормоналното лече-
ние. Но традиционната ки-
тайска медицина предлага 
по-различен подход. Спо-
ред нея причина за остаря-
ването е появата на дисба-
ланс в потока на жизнената 
енергия и работата на ор-
ганите. При жените напри-
мер остаряването започва с 
промени по меридиана на 
стомаха, които се отразя-
ват на лицето, докато при 
мъжете отслабва енергия-
та на бъбреците, започват 
да падат зъбите и косата.

Т
радиционната ки-
тайска медици-
на трябва да иг-
рае по-голяма ро-
ля в изграждане-
то на общността 

на здравеопазването, по-
добрявайки здравословно-
то състояние на хората, са 
изводите на здравните екс-
перти по време на проведе-
ния Форум по традиционна 
китайска медицина в град 
Цюфу, провинция Шандун.

Като се има предвид ус-
пешното използване на тра-
диционната китайска меди-
цина в Китай в борбата с 
пандемията от COVID-19, 
осведомеността на хората 
по света за нея се увелича-
ва, казва Уан Джънгуо, за-
местник-ректор на Универ-
ситета по традиционна ки-
тайска медицина на Шан-
дун. Нараства броят на те-
зи, които й се доверяват и 

предпочитат лечение чрез 
нейните методи.

В Бялата книга на ки-
тайското правителство от 
юни миналата година се 
посочва, че Китай е при-
ложил билково лечение 
на 91% от потвърдените 

случаи на заразени с но-
вия коронавирус. Тради-
ционната китайска меди-
цина е използвана с успех 
при повече от 90% от слу-
чаите в провинция Хубей.

Д-р Чън обяснява, че 
методите за диагностика 

От функционален аспект 
остаряването според тради-
ционната китайска меди-
цина е свързано с дисба-
ланс в работата на петте 
функционални системи, т. 
е. сърцето, черния дроб, бе-
лите дробове, далака и бъ-
бреците.

- Когато сърцето не ра-
боти на пълни обороти ка-
то на младини, се появяват 
затруднения в дишането, 
болки в гърдите или стяга-
не, сърцебиене, лицето ста-
ва по-бледо. Според тра-
диционната китайска ме-
дицина сърцето е „дом на 
духа”, затова отслабената 
му функция води до пси-
хологични проблеми като 
промени в съня, нервност, 
отслабване на паметта, за-
бавени реакции, поведенче-
ски промени.

- Когато черният дроб 
не функционира нормал-
но, започват проблеми със 
зрението, появява се обща 

слабост и умора, слабост 
в крайниците, скованост в 
ставите, често пъти и но-
ктите стават чупливи и се 
деформират, човек се тре-
вожи повече, става раздраз-
нителен и емоционално не-
уравновесен.

- Когато белите дробо-
ве отслабват, се появяват 
симптоми като треперещ 
глас, недостиг на въздух, 
кашлица, прекалено мно-
го секрети от гърлото и но-
са, стягане в гръдния кош, 
изпотяване, запек, кожата 
и косата губят блясъка си, 
появяват се бръчки и тъм-
ни петна, човек става пред-
разположен към инфекции.

- Далакът според тради-
ционната китайска меди-
цина играе основна роля 
в храносмилателния про-
цес. Някои от симптоми-
те, които подсказват, че ра-
боти по-слабо, са слабият 
апетит, неправилното дви-
жение в червата, загуба на 

мускулна маса, умора, ане-
мия, бавно съсирване на 
кръвта.

- Традиционната китай- 
ска медицина счита, че от-
слабването на бъбреците е 
основна причина за оста-
ряването. Сигнали за то-
ва са намалените нива на 
хормоните, липсата на си-
ли, загуба на костна здра-
вина и плътност, пробле-
ми с уринирането, падане 
на зъбите, болки в край-
ниците, увреден слух, по-
беляване и изтъняване  
на косата.

Как да се защитим от 
бързото остаряване?

1. Пазете далака
Един от признаците, че 

организмът ни остарява, е 
загубата или натрупването 
на излишно тегло. Ако сте 
от хората, предразположени 
към затлъстяване, трябва 
да отбягват мазната храна 
и сладкишите, както и да 

контролирате количество-
то на приетата храна. Сле-
дете и за нормалната рабо-
та на червата, за редовно-
то изхвърляне на отпадъ-
ците от храносмилането. 
Сред билките, които сти-
мулират борбата с излиш-
ните килограми, са кори-
те от мандарини, плодове-
те на глога, семена от ка-
сия, корен полигонум, ки-
тайски ревен, листа от ло-
тос и семена от ряпа. 

Масажът по меридиани-
те на далака и стомаха съ-
що е полезен.

Билки, които стимули-
рат храносмилането и ус-
вояването на хранителни-
те вещества, са например 
корените кодонопсис, ко-
рен атрактилис, корен ас-
трагал, китайски ямс и хи-
нап. Мокса в акупунктур-
ните точки Джун-уан, Дзу-
сан-ли и Ци-хай също сти-
мулира храносмилателни-
те процеси.

2. Подсилете бъбреците 
и черния дроб

Сред билките, които то-
низират черния дроб и бъ-
бреците, са: корени рема-
ния, китайски ямс, годжи 
бери, семена на кускута, се-
мена на астрагал, аир, ши-
зандра, еленови рога, ко-
рен от полигонатум, оре-
хи и кордицепс. 

От решаващо значение 
са редовните занимания 
със спорт, например раз-
тягане, някоя от китайски-
те системи за здраве като 
тайдзицюан и цигун. Тра-
диционната китайска ме-
дицина се опитва да обле-
кчи симптомите на остаря-
ването, като балансира по-
тока на жизнената енергия 
Ци и кръвта чрез различ-
ни комбинации от билки, 
акупунктура, масаж. 

на китайската медицина 
са различни от тези на за-
падната медицина. Затова 
е трудно да бъдат разбра-
ни и възприети веднага от 
другите култури. Но прак-
тиката показва, че меди-
цинската общност по света 
все по-ясно оценява нейни-
те положителни качества.  

В основната си реч на 
Форума Хуан Луци, акаде-
мик от Китайската акаде-
мия по инженеринг и за-
местник-ръководител на 
Националното управление 
по традиционна китайска 
медицина, посочва, че тра-
диционната китайска меди-
цина върви ръка за ръка с 
китайската цивилизация. 

„Първата стъпка за раз-
бирането й е да се опоз-
нае историята на развитие-
то й, която е тясно свър-
зана с хилядолетната ки-
тайска култура и филосо- 

фия за света“ е уверен той.
„Трябва да отделим не-

обходимото значение на 
културния статус на тра-
диционната китайска ме-
дицина и да се възползва-
ме от нейната мъдрост, за 
да облагодетелстваме све-
та и да подобрим здравето 
на хората. 

Трябва да използваме 
всичките й предимства, 
например терапевтичните 
методи като акупунктура, 
масаж, билколечение“, по-
яснява Уан Ци, академик 
от Китайската академия 
по инженеринг и лекар по 
традиционна китайска ме-
дицина.

В момента традицион-
на китайска медицина се 
практикува в 196 държави 
и региони, като Китай е 
създал 30 центъра в държа-
ви от инициативата „Един  
пояс, един път“.
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ай-новото про-
дължение на 
поредицата за 
Джеймс Бонд  
„Смъртта може 
да почака“ (No  

Time to Die) остава на вър-
ха на боксофис класацията 
в Китай, показват данни на 
платформата China Movie 
Data Information Network.

Филмът, който е 25-ият 
поред за Агент 007 и пе-
тият и финален за актьора 
Даниел Крейг в ролята на 
британския шпионин, за-
върши третия ден от про-
жекциите си в страната с 
54,05 млн. юана приходи от 
продажби на билети (около 
8,42 милиона долара).

Военният епос „Битката 
при езеро Чандзин“ остана 
на второто място с днев-
ни приходи от 37,7 мили-
она юана. Общите му при-
ходи в китайския боксофис 
до момента възлизат на 5,5 
милиарда юана след 32 дни 
на прожекции.

Китайската продукция 
е последвана от извест-
ния филм „Дюн“, британ-
ска фантастика, адаптира-
на по прочутия едноименен 
роман на Франк Хърбърт, 
който прибра 10,57 мили-
она в неделния боксофис.

Актьорът Даниел Крейг 
прави една изключително 
силна роля в последното 
си участие в поредицата, 
сбогувайки се с образа на 
Бонд. „Много се вълнувам 
от това, че филмът ще бъ-
де показан в Китай“, ка-
за актьорът, като добави, 
че преди една година не 
би могъл да си представи 
излъчването на лентата в 

Н

кината заради пандемия-
та от COVID-19.

Чрез неговото предста-
вяне световноизвестният 
агент на британските тай-
ни служби, създаден от 
Иън Флеминг, се превър-
на в по-човечен, измъчван 
и по-нежен образ от пред-
шествениците си, в кои-
то Бонд обикновено беше 
обрисуван като шпионин 
плейбой. Но преди Бонд на 
Крейг да се превърне в ле-
генда през 2006 г. с фил-
ма „Казино Роял“, първият 
филм от поредицата, пуснат 
в Китай, медиите и фено-
вете не бяха толкова убе-
дени в избора на британе-
ца за ролята.

Някои от най-заклетите 
фенове спореха, че Бонд на 

Крейг не е точно това, кое-
то са искали, и не пестиха 
критиките си, дори беше 
създаден сайт срещу избо-
ра на Крейг, тъй като фе-
новете го смятаха за твър-
де скучен, мрачен, груб и 
дори прекалено рус.

След излизането на лен-
тата обаче Крейг успя да 
промени мнението на кри-
тиците и продължи да се 
подвизава в ролята на Бонд 
през следващите 15 години.

В наскоро излезлия до-
кументален филм „Да бъ-
деш Джеймс Бонд“, който в 
момента се излъчва по ре-
дица китайски стрийминг 
платформи, Крейг разкри-
ва как се е справил с ог-
ромните спекулации за то-
ва, дали ще успее да бъде 

Новият филм за Джеймс Бонд оглави 
боксофиса в Китай

подходящ наследник на ле-
гендарния образ.

„Смъртта може да поча-
ка“ е режисиран от Кари 
Фукунага и е направен с 
бюджет от над 250 милиона 
долара. Във филма участват 
още Рами Малек, Леа Се-
ду, Лашана Линч, Бен Уи-
шоу, Наоми Харис и Ана 
де Армас.

Сюжетът на филма се 
разкрива постепенно, след 
като Бонд получава но-
ва мисия да спаси отвле-
чен учен. Задачата обаче 
се оказва далеч по-опасна 
от очакваното, като го от-
вежда по следите на мис-
териозен злодей, въоръ-
жен с опасна нова техноло-
гия. Заедно със забързано-
то, наситено с екшън при- 

ключение зрителите ще се 
насладят на много ностал-
гични елементи.

Финалното участие на 
Даниел Крейг в поредица-
та вече донесе 528 милиона 
долара в боксофиса по це-
лия свят, преди да стъпи на 
голям екран в Китай ми-
налия петък.

Кой ще се превъплъти в 
бъдещия Бонд, все още не е 
ясно, но със сигурност мо-
же да очакваме рестарти-
ране на филма, отчитайки 
дълголетието на франчайза.

Интересен е фактът, 
че това е първият филм 
за Бонд, който е заснет с 
IMAX камери, което поз-
волява да се покажат с 26% 
повече хоризонтални кадри 
и да се подобри резолюция-
та в сравнение с обикнове-
ните филми. Това е и пър-
вият филм с премиера в 
новия тематичен парк на 
„Юнивърсъл“ в Пекин.

„Много ми харесва май-
сторската кинематография 
на Линус Сандгрен в лен-
тата“, каза Цао Ю, извес-
тен китайски киноопера-
тор, след премиерната про-
жекция на „Смъртта може 
да почака“ на 20 октомври. 
„Сандгрен не само внася 
ретроцветове във филма, 
но и използва светлината 
при изразяването на емо-
ции“, допълва той.

Китайският режисьор 
Лу Ян, дългогодишен фен 
на поредицата, споделя: 
„Докато гледах филма, си 
помислих, че не искам да 
свършва никога, за да мо-
га да продължа да се на-
слаждавам на приключе-
нията на Бонд“.

Китайско-европейски концерт 
по случай оставащите 100 дни 
до Зимната олимпиада 

17-и китайски театрален 
фестивал в Ухан

о повод оста-
ващите 100  
дни до Зим-
ните олим-
пийски игри 

в Пекин Китайската 
медийна група (КМГ)
проведе успешно Ки-
тайско-европейския 
музикален фестивал 
и специален концерт. 
Повече от 100 музи-
канти от много евро-
пейски страни чрез 
музиката отправи-
ха пожелания за ус-
пешното провежда-
не на Зимните олим-
пийски игри в Пекин 
през 2022 г.

Томас Бах, прези-
дентът на Междуна-
родния олимпийски 
комитет, също из-
прати поздравления 
за концерта, „Пекин 

итайският театрален фес-
тивал, който е 17-и поред 
и вече се е превърнал в 
национално събитие за 
сценични изкуства, при-
ключи в Ухан, провин-

ция Хубей. На фестивала бяха пред-
ставени общо 31 пиеси от различ-
ни жанрове, включително пекин-
ска опера, опера Кунку, драматич-
ни състави и детски пиеси. 

Интересът на публика  бе при- 

влечен от представленията за 100-го- 
дишнината от основаването на 
ККП, както и от колекция от про-
изведения, представящи борбата с 
бедността и битката с COVID-19.

Основан през 1988 г., фестива-
лът се провежда в различни ки-
тайски градове, като следващият 
ще се проведе през 2023 г. в Хан-
джоу, провинция Джъдзян. 

П

Кв момента пише ис-
тория, той ще е пър-
вият град, провел и 
зимни, и летни олим-
пийски игри“.

Директорът на 
КМГ Шън Хайсюн 
каза във видео реч, 

че спортът и музика-
та са общ език на ця-
лото човечество. КМГ 
ще гарантира едно ко-
лоритно олимпийско 
тържество за зрители-
те, което те дълго ще 
помнят.



15днесКитай
12 – 18.11.2021

София, 1301  
ул. „Позитано“ 20

Тел.: +3592 944 1026
Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ
Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  
РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ
Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ
Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 
КОЛЕГИЯ

Главен редактор  
Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  
Бони НЕМСКИ

Редактори
Любомир МИХАЙЛОВ
Красимира ИВАНОВА

Репортер 
Галина ТОНЕВА

Стилист
Добромира МАНЕВА

Графичен дизайн 
Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ
+3592 944 1026

РЕКЛАМА
Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg
Рекламите и обявите  
се заплащат авансово  

по банкова сметка  
или в брой

БАНКОВА СМЕТКА
Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418
Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА
Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ
АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

спорт

Страницата подготви 
любомир МИхАйлОВ

За безопасни и успешни 
Зимни олимпийски игри

итай е готов да 
проведе безо-
пасни и успеш-
ни Олимпийски 
игри, заяви гово-
рителят на ки-

тайското Външно минис-
терство Уан Уънбин. Той 
напомни, че олимпийски-
ят огън вече е в Пекин, къ-
дето е започнало отброя-
ването на последните 100 
дни до началото на Зим-
ната олимпиада. Предста-
вени са медалите за олим-
пийските и параолимпий-
ски игри. В трите района – 
Пекин, Йенцин и Джандзя-
коу, се провеждат тестови 
състезания, а преобразува-
нето на Националния ста-
дион, където ще се прове-
де церемонията по откри-
ването, е приключило.

На 28 октомври при-
ключиха строителните дей-
ности по трансформиране-
то на Националния стади-
он „Птиче гнездо“, на който 
ще се проведат церемонии-
те по откриването и закри-
ването на Зимните олим-
пийски и Параолимпий-
ски игри 2022 г., съобщиха 
местните власти. Към то-
зи момент обектите и под-
държащата инфраструкту-
ра за Зимната олимпиада в 
Пекин и Йенцин са напъл-
но завършени. 8 стадиона 
за игрите и 16 не състеза-
телни стадиона постепен-
но бяха предадени на Ор-
ганизационния комитет на 
Пекинските олимпийски 
игри за проверка, а всич-
ките 31 инфраструктурни 
проекта вече се използват. 
Изграждането на стадиони-
те и инфраструктурата за 
игрите беше и най-важна-
та част от подготовката за 
олимпиадата.

Същевременно вече 
приключи набирането на 
доброволци от пекински-
те университети, готов е и 
медицинският екип. Добро-
волци от 66 университета 
за Зимните олимпийски и 
параолимпийски игри по-
ложиха клетва в китайска-
та столица. Медицински-
ят екип обеща да предос-
тавя необходимата помощ 
на всички атлети от 29-те 
национални отбора, кои-
то ще участват в Зимната 
олимпиада в Пекин през 
2022 г. Освен това той ще 
следи за допинг тестовете.

„Подготвителните ра-
боти за Зимните олим-
пийски игри в Пекин през 
2022 г. се радват на вни-
манието и подкрепата на 

К

международната общност. 
В Декларацията от Рим от 
срещата на върха на Г-20 бе 
изразено желание членове-
те на Групата заедно да ръ-
копляскат на атлетите“, по-
сочи говорителят на МВнР 
Уан Уънбин.

Олимпийското село на 
Зимните игри в Пекин ще 
бъде официално открито 
на 27 януари 2022 г. и Ки-
тай ще посрещне спорти-
сти от цял свят. Преди то-
ва на 2 февруари ще запо-
чне щафетата на олимпий-
ския огън, който вече е в 
Пекин. 

С цел по-нататъшно по-
добряване на работата и 
безопасността на спортна-
та арена по време на със-
тезания от октомври до де-
кември тази година е пред-
видено провеждането на 10 
международни тестови със-
тезания и 3 международ-
ни тренировъчни седми-
ци. Всички олимпийски 
съоръжения също ще под-
лежат на проверка в пъл-
но съответствие със стан-
дартите за Зимните игри. 
Очаква се повече от 2000 
чуждестранни спортисти 
и служители на отборите 
да присъстват на Игрите в 
Пекин под ограничена ка-
рантина през целия марш-
рут до Китай.

Ли Инчуан, замест-
ник-директор на Държав-
ната администрация по 
физическо възпитание и 
спорт, каза, че в момента 
китайският национален от-
бор има 29 национални от-
бора за подготовка за зим-
ни спортни състезания, а 
480 спортисти се готвят да 
се състезават.

„Когато Пекин спече-
ли правото да бъде дома-
кин на Зимните олимпий-
ски игри през 2015 г., око-
ло 1/3 от 109-те предстоящи 

състезания в Китай никога 
не бяха се провеждали. На 
последните зимни олим-
пийски игри в Пьонгчан 
участвахме само в полови-
ната от общия брой на със-
тезанията. Сега ние ще се 
опитаме да постигнем цел-
та за участие във всички 
представени дисциплини“, 
каза Ли Инчуан.

Когато кандидатства за 
домакин на Зимните олим-
пийски игри през 2022 г., 
Китай се ангажира пред 
света да популяризира ски 
спорта и да привлече „300 
милиона души в зимните 
спортове“. Според Ли Ин-
чуан Китай има огромна 
територия и природните ус-
ловия се различават значи-
телно от място на място. 
Преди кандидатурата за до-
макин на Зимните олим-
пийски игри през 2022 г. 
в Китай, зимните спортни 
състезания се провеждаха 
главно в североизточните, 
северните и северозапад-
ните региони с изобилие 
от лед и сняг. След като 
Пекин беше избран за до-
макин на игрите, серия от 
състезания по тези спорто-
ве се проведоха в различни 
региони на страната въз ос-
нова на местните условия.

Както отбеляза Ли Ин-
чуан, в северните терито-
рии на Китай има всички 
видове ресурси, необходи-
ми за спортуване на сняг 
или лед, а в южните тери-
тории има значителен де-
фицит. Въпреки това, с раз-
витието на китайската ико-
номика, общество, наука 
и технологии, подобрени-
те технологии за производ-
ство на сняг и лед доведо-
ха до изравняване на съ-
ществуващите преди про-
блеми и направиха зимни-
те спортове възможни в ця-
лата страна. Например в 

много южни градове спор-
товете на лед на закрито 
вече са широко разпрос-
транени. Няколко еколо-
гични технологии за произ-
водство на изкуствен сняг 
допринесоха за изгражда-
нето на много открити ски 
курорти в млади градове и 
региони с подходящи усло-
вия. В допълнение, в мно-
го части на Китай също се 
използват нови технологии 
и материали като VR и AR 
технологии, сух сняг, течен 
симулиран лед, газов филм 
и сменяеми устройства за 
изграждане на обекти от 
лед и сняг, привличайки 
все повече хора към зим-
ните спортове.

Организационният ко-
митет на Зимните олим-
пийски игри в Пекин пуб-
ликува списъка със спортни 
събития на Зимните олим-
пийски игри и откри Плат-
форма за терминологията 
на Зимните олимпийски иг-
ри за обществеността. Плат-
формата съдържа термини 
и имена, които се отнасят 
до всички състезателни съ-
бития на Зимните олимпий-
ски и параолимпийски игри 
в Пекин и е достъпна на ос-
ем езика: китайски, англий-
ски, френски, японски, юж-
нокорейски, руски, немски 
и испански. Тя е създадена 
за подпомагане на прево-
дачи, доброволци, спорти-
сти, съдии и журналисти, 
които ще дойдат в Пекин 
за олимпиадата. 

Освен това в нея има ин-
тегрирани опции за маши-
нен превод на информация 
за олимпийски зимни спор-
тове и т.нар. карта на зна-
нието на зимните игри за 
повишаване на осведоме-
ността на хората и насър-
чаване на културата

Олимпийското село 
на Зимните игри 
в Пекин ще бъде 
официално открито 
на 27 януари 2022 г.

Макет на новото  
олимпийско селище в Пекин
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Световният парк на скулптурите Чанчун  
в провинция Дзилин
Живописната природа на Световния парк на скулптурите 
Чанчун в провинция Дзилин, Североизточен Китай, показва 
колко зашеметяваща може да бъде североизточната част 
на страната по това време на годината

Снимка Синхуа

Опазване на 
културното 
наследство в  
Азия
Азиатският алианс 
за опазване 
на културното 
наследство 
стартира в Пекин, 
превръщайки се в 
първия механизъм 
за международно 
сътрудничество 
за опазване 
на културното 
наследство в цяла 
Азия.

писание Times 
Higher Education 
обяви класация-
та за най-добри-
те университети 
в света за 2021 г. 

В нея са намерили място 
7 престижни университета 
от континентален Китай.

Университетът Цинхуа 
и Пекинският универси-
тет са класирани съответ-
но на 10-о и 15-о място, а 
останалите пет са Шанхай-
ският университет Дзяотун, 
Джъдзянският университет 
Фудан в Шанхай, Универ-
ситетът за наука и техно-
логии на Китай и Нанкин-
ският университет.

Годишният списък се 
съставя на базата на проуч-
ване сред повече от 10 000  
академици от цял свят.

 „Пробивът на китайски 
университети в челната де-
сетка и техните резултати 

есетият музи-
кален фестивал 
Китай-АСЕАН 
се проведе в На-
нин, столицата 
на Гуанси-джу-

анския автономния реги-
он в Южен Китай.

Петдневната феерия, на-
сочена към насърчаване на 
обмена и сътрудничество-
то в областта на музика-
та, културата и изкуство-
то между Китай и Асоци-
ацията на нациите от Юго-
източна Азия (АСЕАН), 
включваше 11 концерта и 
два форума.

„Гуанси ръководи об-
мена и сътрудничеството 

С

Д

7 китайски университета в 
топ 100 според класацията на 
списание Times Higher Education

Музикален 
фестивал 
Китай- 
АСЕАН

показват отличното висше 
образование в Китай, което 
привлича все повече вни-
манието на външния свят“, 
казва представител на спи-
санието.

В класацията са наме-
рили място 202 универси-
тета от 29 държави и реги-
они. На първо място про-
дължава да е Харвардският 
университет в САЩ.

между Китай и АСЕАН. 
Музикалният фестивал 
привлича все повече и по-
вече вниманието на мест-
ните музиканти и на тези 
от страните от АСЕАН“, 
каза при откриването Хоу 
Даохеи, президент на Уни-
верситета по изкуствата в 
Гунси, спонсор на фестива-
ла. Хоу добави, че фестива-
лът е изиграл положител-
на роля в насърчаването на 
културния и художествения 

обмен и сътрудничеството 
между двете страни.

„Музикалният фестивал 
Китай-АСЕАН се проведе 
успешно и се развива. На-
дявам се, че можем да из-
ползваме добрата платфор-
ма, за да реализираме пове-
че културни комуникации“, 
изрази увереност Курниа-
ван Вибово, културен кон-
сул в Генералното консул-
ство на Република Индо-
незия в Гуанджоу. 

С
поред резулта-
тите от проуч-
ване на вътреш-
ния туризъм 
общият брой на 
туристическите 

пътувания в страната през 
първите три тримесечия 
на 2021 г. е бил 2,7 мили-
арда, което е увеличение 
с 39,1 процента спрямо съ-
щия период на предходна-
та година и 58,5 процента 

спрямо 2019 г.
Приходите от вътреш-

ния туризъм (общите раз-
ходи, направени от тури-
стите) са били 2,37 три-
лиона юана, което е уве-
личение съответно от 
63,5% и 54,4% спрямо съ-
щите периоди на мина-
лата и по-миналата годи-
на, а средните разходи на 
глава за същия период са 
880 юана.

Туристическите 
пътувания за 2021 г. 
достигнаха 2,7 млрд.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа


